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Roční kronikářský zápis za rok 2019 

obce Praha 21 - Újezd nad Lesy          
 

Motto: Ad futur memoriam-Pro paměť budoucích věků 

 
 

STATISTICKÉ ÚDAJE 
 
Počet obyvatel k 1. 1. 2019: 10822 
 
Sňatky: 37, Rozvody: 24, Narozeno: 72, Zemřelo: 62, Přistěhovalí: 413, Vystěhovalí: 
375, Celkový přírůstek za rok: 38 obyvatel.   
 
Počet obyvatel k 31. 12. 2019: 10860 
 

POČASÍ 
 
Letošní léto bylo v Česku s průměrnou teplotou 19,5 stupně Celsia nejteplejší 
od začátku sledování měsíčních průměrů v roce 1961. A v naší metropoli bylo 
léto nejteplejší v historii měření od jeho počátku v roce 1775.  
 
Mimořádně teplé byly i zimní měsíce leden a únor. Na Nový rok bylo +6ºC. První 
letošní sníh se objevil v noci z 2. na 3. ledna a 10 cm mokrého sněhu napadlo v noci 
na 4. 1. Během ledna se sníh střídal s deštěm, takže v sobotu 12. ledna již bylo po 
sněhu. Pouze 7x byla ranní teplota pod nulou, nejvíce-6ºC ve středu 23. ledna. V únoru 
2. a. 3. napadlo 15 cm mokrého sněhu. Celý třetí únorový týden byl slunečný s prů-
měrnou denní teplotou + 7ºC. Extrémně teplý byl závěr února s teplotami +12 - + 15ºC, 
V březnu neklesla ranní teplota ani jeden den pod bod mrazu. Silnější vítr se objevil 6 
x, z toho 10. a 11. 3 i s deštěm a se sněhem. První týden v dubnu přinesl vysoké 
teploty + 19 až 20ºC a ještě vyšší (+25 až 26ºC) v závěru měsíce. Drobný déšť se 
objevil pouze 2x. V květnu pršelo 7x. Průměrná letošní květnová teplota dosáhla 
rekordních 19, 6 stupně. Naposledy byly v pražském Klementinu naměřeny 
stejné hodnoty v roce 1811.  Červen dosáhl na tropické hranice teplot 8 x, nejvýše  
+ 34ºC ve středu 26. 6.  Déšť s bouřkou a větrem se objevily 6., 12., a 15. června. 
V červenci byly tropické teploty pouze 6 x. Pršelo 6 x, ale 3 x (14, 21 a 30. 7.) to byly 
jen krátké průtrže. Srpen přinesl již pouze 3 tropické teploty (18, 27. a 28. 8.). Prší jen 
5 x, z toho nejdéle v noci na 12. 8. i během dne. V září prší jen 4 x. Silný vítr v pondělí 
30. 9.  Říjen se představil třídenním deštěm a prvním ranním mrazíkem (31. 10. - 1ºC) 
V listopadu pršelo 6 x a 10. a 11. 11. se objevily ranní mlhy a v noci z 12. na 13. 11 i 
sněhový poprašek. Prosinec již tradičně bez sněhu, sněhový poprašek jen 3x během 
měsíce. Silný vítr 14. 12. Na Štědrý den + 5ºC a večer déšť. Pršelo ještě 4x. Na Sil-
vestra ráno -1ºC a večer + 6ºC. 
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ZE ŽIVOTA OBCE 

 
V lednovém čísle Zpravodaje byly zveřejněny všechny důležité telefonní kontakty pro 
hlášení závad na dodávkách plynu, vody, kanalizace, elektřiny, tepla, veřejného osvět-
lení a tísňového volání na zdravotnickou záchrannou službu, hasičský záchranný sbor 
a Policii ČR i Městskou. 
 
V závěru loňského roku byl obnoven provoz v Zaříčanské ulici, která byla uzavřena 
z důvodu opravy komunikace v délce 1,3 km. Současně byl opraven i povrch spojky 
mezi rozvětvením ulice Staroklánovické vedoucí kolem hájovny. Opravu povrchu oce-
nili především řidiči, kteří tuto komunikaci využívají při jízdě na Klánovické nádraží. 
 
ÚMČ upozornil majitele nemovitostí, které přiléhají k hlavní silnici Starokolínská, že 
veřejné kanalizační řady v této komunikaci jsou zkolaudovány v úseku od hlavní křižo-
vatky až po šachtu 43, která se nachází na hlavní komunikaci mezi ulicemi Ratajská a 
Ratbořská. Jedná se o úsek dlouhý cca 219 metrů. 
 
Od 17. ledna dochází ke změně parkování u budovy 1. stupně ZŠ v Čentické ulici a od 
4. února došlo ke změně dopravního režimu na parkovišti u Úřadu MČ Praha 21 v Hu-
lické ulici. Nové změny jsou vyznačeny značkami. 
 
Újezd je klidné pracoviště a naše obec je jednou z nejbezpečnějších pražských 
čtvrtí, řekli shodně nadporučík Marek Peřinka vedoucí místního oddělení Policie ČR a 
komisař Karel Kubera vedoucí okrsku Praha 21 Městské policie v rozhovoru se šéfre-
daktorem Zpravodaje Blahoslavem Hruškou v únorovém čísle. Újezd nad Lesy je na 
druhém místě mezi TOP 10 nejbezpečnějších pražských čtvrtí. 
 
Hudební kurzy při ÚMČ Praha 21 zahájily v únoru příjem přihlášek na výuku hry na 
kytaru, zobcovou flétnu, klavír a keyboard, pro druhé pololetí školního roku. 
 
Letošní „Masopust 2019“ se konal v sobotu 2. března. Tématy byly letos neřesti a 
ctnosti. Sraz újezdských účastníků byl v 10.30 na Rohožníku a pokračovalo se přes 
Dobročovice, Sluštice a Květnici do Sibřiny. Sešlo se téměř sedm stovek účastníků, 
někteří i v maskách. Poděkování patří desítkám dobrovolníků, kteří zajišťovali chod 
masopustu a jmenovitě spolku Sosák, pod jehož velením akce proběhla. Rada ÚMČ 
Praha 21poskytla spolku Sosák dotaci ve výši 20 000 Kč na pořádání akce nejen vzhle-
dem k dlouhé tradici od roku 2001, ale i proto že podporuje spolupráci sousedních 
obcí. 
 
V souvislosti s opravou hlavní komunikace v Běchovicích a s tím souvisejících 
uzavírek, upozornil ÚMČ Praha 21 občany, že modré povolenky pro vjezd do obce 
z roku 2017 a 2018 zůstávají v platnosti a o nové povolenky mohou žadatelé požádat 
do konce dubna 2019 v přízemí ÚMČ Praha 21 v úředních hodinách.  
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V sobotu 19. ledna 2019 se konal 10. ročník turistického pochodu „Courání Pra-
hou“. Všechny trasy (od 11 km do 52 km) začínaly v Újezdském muzeu, kde byla již 
od 7.00 hodin otevřena registrace a končily v „Restauraci na Blatově“. Organizátorkou 
za pořadatele KČT (Klub českých turistů), byla Klára Zezulová z odboru Pohoda 
Praha. Spolupořadateli byli Újezdské muzeum, MČ Praha 21 a Muzeum v Uhříněvsi. 
 
Na stáří málo myslíme.  V prvním čísle letošního Zpravodaje, byl uveřejněn rozhovor 
s panem PhDr Jeronýmem Klimešem, psychologem a naším občanem, který uvedl že 
v Újezdě je 2500 starých lidí a měli bychom se více starat, aby se tu měli dobře. Spo-
kojeně se žije tam, kde jsou generace propojeny do trojúhelníku, jehož vrchol tvoří 
dospělí a základnu děti a staří lidé. Dnešní svět tento trojúhelník narovnává do úsečky 
děti – dospělí – staří. Odskáčeme to my, až budeme staří a pak naše děti. V tomto 
směru nejde bohužel Újezd správnou cestou. 
 
Kam s odpadem.  V každém čísle Zpravodaje zveřejňuje ÚMČ Praha 21 termíny i 
místa sběru velkoobjemového, rostlinného a nebezpečného odpadu. 
 
Odbor majetku a investic (OMI), kromě uvedených investičních akcí zajišťoval 
další opravy komunikací a chodníků, zimní údržbu opravy a rekonstrukce svěřeného 
majetku a jeho správu. V letošním roce byla provedena rozsáhlá modernizace komu-
nální techniky, na jejíž nákup byla použita účelová dotace od MHMP ve výši 7 000 
000,- Kč. Byl zakoupen multifunkční stroj s nástavbou sypače, zametače a sněhové 
radlice, sekací stroj na větší zelené plochy a komunální automobil s cisternovou a kon-
tejnerovou nástavbou.  
 
Rada MČ Praha 21 schválila rozdělení dotačních prostředků pro rok 2019 na spor-
tovní a nesportovní aktivity, sociální a zdravotní služby. Bylo podpořeno 18 organizací 
a 46 projektů v celkové výši 584 000 tisíc Kč. 
 
Od 1. dubna má Úřad MČ Praha 21 novou tajemnici. Na základě výsledků výbě-
rového řízení se jí stala paní Ing. Šárka Zátková. Do Újezdu se přistěhovala v roce 
2004 za svým mužem. Čtyři roky pracovala jako zastupitelka v Újezdě a dva a půl roku 
na Magistrátu. Není členkou žádné politické strany ani hnutí.  
 
Kauza topolů mezi Masarykovou školou a zastávkou MHD Rápošovská. První 
zpráva o problematice topolů stojících na hranici plotu u ZŠ Masarykova u zastávky 
MHD Rápošovská, se začala objevovat v dubnovém Zpravodaji. Radní Hana Pelčá-
ková zde uvádí mimo jiné, že povolaný znalec uvedl, že 15-20 let staré topoly je třeba 
ihned pokácet.  Protože jsou nebezpečné. Proti tomuto záměru podal jeden z újezd-
ských spolků (Újezdský STROM), odvolání, začalo probíhat správní řízení. Další po-
kračování sledujeme v květnovém Zpravodaji. Nadřízený orgán (odbor ochrany pří-
rody MHMP) dospěl k závěru, že dřeviny jsou stromořadím a na základě tohoto roz-
hodnutí bylo zahájeno nové správní řízení o povolení pokácení stromů. Do tohoto ří-
zení jsme obdrželi námitku systémové podjatosti týkající se celého úřadu a jeho funk-
cionářů. Spis byl předán znovu odboru ochrany prostředí MHMP, který bude případnou 
podjatost posuzovat. Museli jsme počkat na výsledek řízení, a protože hrozilo poško-
zení zdraví, nebo majetku občanů, nezbývalo než ponechat zastávku MHD Rápošov-
ská uzavřenou. Diskuze mezi oběma oponenty pokračovala i v 6. a 7. čísle Zpravo-
daje. Nadřízený úřad MHMP rozhodl, že řešení celého případu bude kvůli námitce 
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podjatosti předáno na úřad sousední městské části (Praha 22). Dne 16. září 2019 ob-
držel MČ Praha 21 rozhodnutí o povolení pokácení dotčených topolů. Ovšem druhý 
účastník řízení podal opět odvolání, tentokrát proti rozhodnutí MČ Praha 22. Dne 19. 
listopadu jsme obdrželi rozhodnutí Magistrátu hl. m. Prahy o zamítnutí odvolání spolku 
Újezdský STROM a zároveň bylo tímto rozhodnutím potvrzeno povolení k pokácení 
33 topolů na pozemku MŠ při zastávce Rápošovská směrem do centra. Následující 
den bylo potvrzeno, že rozhodnutí nabylo právní moci, protože si ho převzali oba účast-
níci řízení.  Ještě týž den byly stromy pokáceny a stanice MHD se tak mohla otevřít 
pro veřejnost.  
 
Doplňovací volby do Senátu ČR proběhly ve dnech 5. a 6. dubna 2019. Důvodem 
byla rezignace dosavadní senátorky za náš obvod paní Zuzany Baudyšové, která od-
stoupila ze zdravotních důvodů. Ve druhém kole voleb zvítězil scénárista David 
Smoljak (STAN), který porazil starostu Prahy 9 Jana Jarolíma. Velice nízká byla účast 
voličů ve druhém kole, pouze 11,45 %. 
 
Společně jsme si uklidili Újezd. V sobotu 6. dubna jsme se opět zapojili do akce 
„Ukliďme svět, ukliďme Česko“. Uklízel se Klánovický les, sídliště a lesík u Rohožníku 
i u MŠ Sedmikráska. Společný úklid organizovaly spolky a hnutí ANO 2011, Oko, 
ÚJEZD.KOM a Újezdský STROM. Tenisté uklízeli u tenisových kurtů, děti z II. Stupně 
ZŠ školní pozemek a část lesa v okolí školy. Sebralo se cca 27 kubíků odpadu. Podě-
kování patří všem brigádníkům a úklidové četě MČ za odvoz sebraného odpadu, ale i 
všem občanům, kteří odpad ukládají tam, kam patří. 
 
Vydařená „velikonoční dílna“ se uskutečnila v úterý 9. dubna v Polyfunkčním 
domě. Svou šikovnost si přišly vyzkoušet nejen děti, ale i dospělí a senioři. Vyráběly 
se velikonoční věnečky, kuřátka a přáníčka, zdobily se perníčky i vajíčka a tvůrčí od-
poledne rychle uteklo. Velký dík patří žáčkům z 3. A, kteří s paní učitelkou a paní asis-
tentkou napekli krásné perníčky.  
  
Vítání občánků se uskutečnilo 11. dubna, kdy pan starosta Milan Samec přivítal 40 
nových občánků naší obce. Děti z 1. Mateřské školy připravily pro miminka pěkné vy-
stoupení. Přejeme dětičkám i jejich rodičům hodně štěstí a zdraví do života, ať se jim 
v našem městě dobře žije.  
 
V úterý 23. dubna 2019, pořádal Odbor životního prostředí a dopravy akci „Du-
ben, měsíc bezpečnosti na silnicích“ a „Den Země“ Vrcholem „dopravního pro-
gramu“ bylo otevření nového dopravního hřiště v prostoru skateparku, vybudova-
ného ve spolupráci s Besipem. 
Dopoledne patřilo dětem z Mateřských škol a Masarykovy ZŠ, které se mohly seznámit 
s tím, jak se poskytuje první pomoc a jak se třídí odpad. Velký úspěch mělo i minizoo, 
kde kromě menších zvířátek viděly i oslíka, kozičky a kravičku. 
Odpolední program byl určen pro veřejnost. Na akci byly různé stánky s ekologickou a 
dopravní tématikou, ukázkou první pomoci a návštěvníci se mohli podívat i do sanitky. 
Dále se mohli seznámit s tříděním odpadů, poznávat dřeviny a různé druhy ovoce, 
seznámit se s lesní přírodou, s chovem ryb a včel a ochutnat i med., Újezdský hasičský 
sbor vystavoval auta i svoji techniku a představili se i zahrádkáři a skateboardisté.  
. 
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Desátý ročník Újezdské taneční přehlídky se konal v sobotu 27. dubna 2019 ve 
společenském sále Polyfunkčního domu. Krásná taneční vystoupení a skvělé výkony 
zúčastněných pomohly vytvořit báječnou atmosféru. Diváci výborně fandili a každé vy-
stoupení odměnili hlasitým potleskem 
 
Na letošním 11. ročníku „Čarodějnic“, 30. dubna 2019 se sešlo na Multifunkčním 
hřišti opět několik stovek lidí. Tentokrát byl hlavním organizátorem ÚMČ Praha 21, 
ve spolupráci s Maminami z Újezdské roviny a JSDH Újezd nad Lesy.  
Odpolední program, plný her, připravených Maminami z újezdské roviny, patřil dětem. 
Volila se Miss Čarodějnice, opékaly se buřty a v podvečer skončila na hranici i čaro-
dějnice. Večer začal hudební program, kde vystoupily kapely Brouci Band, Laura a její 
tygři a Ilona Csáková.  Závěrem večera byl neodmyslitelný ohňostroj. Celá akce byla 
organizována s podporou MČ Praha 21 a pana starosty Milana Samce. Poděkování 
patří i desítce újezdských firem, které nějakým způsobem akci podpořily. 
 
Zápis do mateřských škol zřizovaných MČ Praha 21, se uskutečnil 6. a 13. května 
2019. Zájemci si mohli vybrat ze 4 mateřských škol, jejichž zřizovatelem je MČ Praha 
21. Pro všechny tyto školy je vytvořen jeden spádový obvod, tvořený celým naším 
územím. 
 
Oslavy Dne vítězství a konec druhé světové války jsme si ve čtvrtek 9. května, již 
tradičně připomněli i u nás v Újezdě. Slavnostní program byl rozdělen do dvou částí. 
Na újezdském hřbitově se konala pietní vzpomínka, kde starosta naší MČ pan Milan 
Samec společně s plk.v.v. Ing. Janem Vondráčkem, položili věnec u památníku obě-
tem obou světových válek, před nímž leží i hroby újezdských občanů, kteří zahynuli 
v době Pražského povstání.                              
Oslavy pokračovaly v divadelním sále školy, kde válečná léta i konec války přiblížil 
Jan Vondráček, který v sále přivítal i vnučku generála Stanislava Krause, hrdiny bojů 
na západní frontě a dlouholetého učitele naší školy. Během slavnostního podvečera 
se předávaly i ceny pro naše újezdské občany. „Cenu starosty“ si osobně převzala 
předsedkyně újezdských zahrádkářů Blanka Exnerová, cvičitelka Sokola Libuše Maš-
ková, předsedkyně místní pobočky Svazu postižených civilizačními chorobami 
(SPCCH) Eva Štrasmajrová a předseda újezdského skautingu Jan „Samson“ Jacek. 
„Občankou roku 2019“ se stala asistentka pedagoga Masarykovy školy, předsedkyně 
muzejní rady a organizátorka kulturního života Ing. Eva Danielová. „Čestnými občany 
MČ Praha 21“ byli jmenováni manželé Marie a Antonín Tomaidesovi, autoři dvou kní-
žek o historii Újezda. O hudební doprovod slavnosti se postaraly skvělé Sovičky, dět-
ský sbor Masarykovy ZŠ. Jako host vystoupila mladá klavírní virtuoska Klára Gibišová, 
jejíž prarodiče žijí v Újezdě. Dík patří organizátorům, účinkujícím i oceněným občanům 
a v neposlední řadě také divákům, kteří zaplnili celý sál.  
 
Den matek oslavil ÚMČ Praha 21 spolu se seniorkami-našimi maminkami v sobotu 
11. května v Polyfunkčním domě. Kulturní program zajistily děti z 1. MŠ a taneční sku-
pina „Ambra“. K tanci a poslechu hrála hudební skupina Jam Band. Svou návštěvou 
potěšili i starosta Milan Samec, tajemnice ÚMČ Ing. Šárka Zátková a zastupitelka 
MUDr. Zuzana Dastychová 
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Volby do Evropského parlamentu se konaly 24. a 25. května 2019. Na prvním 
místě se umístil kandidát ODS (778 hlasů-26,47 %), další pořadí STAN+TOP09 (533 
hlasů-18,14 %), Piráti (508 hlasů-17,18%), ANO (391 hlasů-13,30%)  
 
V květnovém Zpravodaji byl zveřejněn seznam újezdských hřišť. Městská část 
Praha 21 spravuje celkem 11 veřejných dětských hřišť, které jsou celoročně přístupné. 
V seznamu je uvedeno místo umístění a podrobné vybavení hřiště. U každého hřiště 
jsou informační tabule. ÚMČ navýšila v letošním roce finanční prostředky na údržbu 
hřišť o 300 000 Kč, byly využity dotace z prostředků MHMP z výherních automatů.  
 
Pavel Moudrý, člen redakční rady Zpravodaje, nás po celý rok provázel prezentací 
újezdských obchodů, zařízení a spolků. 
 
Knihobudka místo telefonu. Podařila se realizace nápadu, jak využít starou telefonní 
budku u bočního vchodu do budovy MČ v Hulické ulici. Umístila se do ní malá knihov-
nička. Je přístupná zdarma komukoliv a nabízí knihy k vypůjčení a vrácení po přečtení. 
Je možné si knihu i ponechat a případně ji nahradit jinou.  
 
Finanční odbor má v evidenci téměř 1500 majitelů psů. Roční poplatek za psa, činí u 
důchodců 200,- Kč, majitelé rodinných domků platí 300,- Kč za jednoho a 600.-Kč za 
dalšího a majitelé psů v bytovém domě (sídliště Rohožník) platí 1 500,- Kč za jednoho 
a 2250,-Kč za dalšího.  
 
O letních prázdninách 2019 uplynulo 710 let od první písemné zmínky o našem Úje-
zdě, která pochází z 29. července 1309 
 
Komise volnočasových aktivit, projednává činnost spolků a sdružení a podporuje 
jejich vzájemnou spolupráci, spoluvytváří nabídku kulturních akcí pořádaných MČ a 
podporuje mezigenerační spolupráci v rámci volnočasových aktivit a trvale spolupra-
cuje při všech celoobecních akcích.  
Komise pracovala v roce 2019 v tomto složení: předseda komise Ing. Vladimíra Sku-
tilová, tajemník komise Dominika Červinková, členové komise, MUDr. Zuzana Dasty-
chová, Ing. Lucie Ponicová, Ing. Michaela Kozlovskij Skalníková, Ing. Eva Danielová, 
Petr Duchek, František Polák a Petr Mach. V průběhu roku nahradila končící tajemnici 
Červinkovou ve funkci paní Mgr. Ditta Literová a v březnu rezignovala na funkci Ing. 
Eva Danielová. 
Člen komise Petr Mach je za KVA také koordinátorem akcí Újezdské akademie a Fil-
mového klubu. a úzce spolupracuje i s DDM, kde se většina přednášek uskutečňuje. 
Újezdská akademie volného času pokračovala 26. cyklem a 46. Filmovým klu-
bem.  7. ledna 120 roků české kinematografie, 14. ledna Vzpomínka na Miloše For-
mana, 21. ledna Vzpomínka na Juraje Herze, 28. ledna Takový je náš filmový milovník, 
aneb jak na ni, 4. února Taková je naše filmová milovnice, aneb jak na něho, 11. února 
Karel Poláček a film, 18. února Ota Pavel a film, 25. února Scénárista Vladimír Kõrner. 
Každé setkání je ilustrováno fotografiemi a ukázkami z filmů. Akademie byla opět v re-
žii dr. Pavla Taussiga. Filmový klub, uvedl film Muž a žena, režie Claude Lelouche, 
film Červený a černý, režie Claude AUTANT-LARA, film Séraphine, režie Martin Pro-
vost a film Tančírna, režie Ettore Scola.  Promítání probíhalo v DDM – Level, nebo 
v galerii Zelený dům.   
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Další cyklus, Čeští vrcholní výtvarníci s lektorkou paní Dr. Janou Jebavou, měl osm 
zastavení: Mistr Theodorik a Karel IV. osudové setkání, Karel Škréta malíř biblických 
výjevů, Rodina Mánesů postavení umělce v české vlastenecké společnosti, Chittussi, 
Hudeček, Slavíček český impresionismus, Jan Preisler malíř lyrického mládí, Mikoláš 
Aleš největší český ilustrátor, Jan Zrzavý poetická malba, Josef Čapek lyrický kubista.  
Za antickými památkami UNESCO je další podzimní cyklus přednášek. Lektorem je 
PhDr. Pavel Titz, kurátor antických sbírek Národního muzea. Přednášky: 18. 11. Se-
znam světového dědictví UNESCO, 25. 11. Památky antické severní Afriky, 2. 12. Pa-
mátky antického Blízkého východu a 9. 12. Památky antické kolébky civilizace. 
 
ÚMČ, zajišťuje podle zákona 108/2006 Sb., o sociálních službách, také pečovatel-
skou službu. Ta je poskytována osobám, které mají sníženou soběstačnost z důvodu 
věku, chronického onemocnění, nebo zdravotního postižení, vyžadujícího pomoc jiné 
fyzické osoby. Terénní služba je poskytována v domácnostech klientů a ambulantní 
pečovatelská služba ve Středisku osobní hygieny na Rohožníku. V rámci pečova-
telské služby je nabízena jako nenároková doprava osobním vozidlem pečovatelské 
služby. Nejžádanější službou byla dovážka obědů do domácností seniorů. Další služby 
byly poskytovány v oblasti osobní hygieny, úklidu, nákupů a pochůzek. Pečovatelská 
služba má čtyři zaměstnance, vesměs ženy. Koordinátorkou pečovatelské služby je 
paní Eva Hrušková. Oddělení pečovatelské služby ÚMČ Praha 21, Staroklánovická 
260 budova B, boční vchod z Hulické 1. patro. 
 
V prostorách Polyfunkčního domu nabízí své kroužky a další aktivity Dům dětí a 
mládeže Praha 10 - Dům UM. Po více než čtyřletém provozu je za rok 2019 zřejmé, 
že nájemce byl vybrán šťastně. Nezanedbatelná je i finanční úspora ÚMČ Praha 21 
za provoz budovy. Současní nájemci mají již zkušenosti z činnosti odloučených praco-
višť v okrajových částech Prahy, kde mají šest pracovišť. Nabízejí kroužky se širokým 
zaměřením a zkušenými lektory a snaží se udržet na přijatelné výši i účastnické po-
platky. Je zde centrum pro předškolní děti (CPD), aktivity pro předškoláky a rodiče s 
dětmi. Oblasti zájmové činnosti: výtvarka a keramika, divadlo, tanec, hudba, technika, 
jazykový kurz, sport a příměstské tábory. Dali újezdskému pracovišti vlastní tvář, co 
se týká koncepce, grafiky, propagace až po smlouvy s interními i externími spolupra-
covníky. Mají zájem spolupracovat se školami i spolky v obci a v případě zájmu a volné 
kapacity jim umožní objekt také využít. Vedoucím újezdského pracoviště je pan Bc. 
Vojtěch Tyle s týmem spolupracovníků. Kromě poutavé celostránkové grafické in-
zerce v téměř každém čísle Zpravodaje, má Dům UM aktivovány i nové webové 
stránky www.dumum.cz. Od 1.července spustil zápis do zájmových útvarů na 
rok 2019/2020 on line. 
 
Společnost Pražská plynárenská servis distribuce a. s. provedla v týdnu od 13. 7. sta-
vební úpravy STL plynovodů v ulici Staroklánovická ve větvi vedoucí k železniční za-
stávce. Doprava byla vedena kyvadlově a platil zákaz zastavení v tomto úseku. 
 
Během prázdnin byla kanalizace na naší hlavní komunikaci zkolaudovaná. Ve-
řejná kanalizace je úředně dokončena. Poslední úsek na Blatově na Starokolínské 
ulici, který se napojuje do nové čerpací stanice odpadních vod v délce cca 300 m a 
navazující úsek v Onšovecké v délce cca 100 m, který se napojuje do stávající splaš-
kové kanalizace v Cerhýnské ulici, byl zkolaudován. Pro vybudování domovní části 
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přípojky, (za plotem) je zapotřebí požádat u územní souhlas na Stavebním úřadu MČ 
Praha 21.  
 
Po celý rok probíhají také investiční akce a opravy místních komunikací.   Za 
zmínku stojí opravy v ulici Ratbořská, rozšíření komunikace v Nadějovské (podle po-
žadavku dopravce), rozšíření zastávek v ul. Čentická, oprava chodníků ve Starokolín-
ské v úseku od pekařství Kollinger až po Ratbořskou, chodník v Polesné včetně za-
stávky před školou. Dále byla provedena rekonstrukce hřbitovní zdi a zřízeny nové 
kolumbární skříňky. Byl vybudován nový volejbalový kurt u tenisových kurtů v Kácov-
ské ulici a nové dopravní hřiště na multifunkčním hřišti. V budově ÚMČ Praha 21 byla 
provedena oprava klimatizace. Na sídlišti Rohožník bylo vybudováno nové streetball-
ové hřiště. Při opravách dětských hřišť byla provedena výměna herních prvků na hřišti 
UNIQA, IPB Real a „Psím plácku“. 
 
V srpnu proběhla souvislá oprava středového pruhu v Čentické v úseku mezi zá-
kladními školami. Byly opraveny propadající se zpomalovací polštáře, u kterých hrozilo 
poškození projíždějících aut. Nahradily je modernější, gumové. Řidiči nám bohužel 
často ničí plastové sloupy, které oddělují přilehlou cyklostezku.  
 
Čtvrtý “Týden zdraví“, tentokrát pod hlavičkou „Dny zdraví 2019“ uspořádal letos 
ÚMČ Praha 21, odbor školství a kultury a MA21, za finanční podpory Magistrátu hl. 
města Prahy a ve spolupráci s DDM Praha 10 - Dům UM spolu s Raráškem a dalšími 
spolkovými partnery, v týdnu od 8. do 14. září 2019.  
Celý týden proběhlo mnoho dalších akcí. Týden zdraví zahájil v neděli 8. září 
Třetím ročníkem turistického pochodu Za loupežníkem DrHolcem. Organizátory 
byly KČT odbor Pohoda Praha (Klára Zezulková), Masarykova ZŠ a Újezdské mu-
zeum. Všechny trasy (od 11 km do 50 km) začínaly v Újezdském muzeu, kde byla již 
od sedmi hodin otevřena registrace a končily v „Restauraci na Blatově“. Pochod přilá-
kal přes 200 turistů. 
V pátek 13. 9. se uskutečnil 3. ročník Vidrholeckého orienťáku. V sobotu pokračo-
val hlavní program na multifunkčním hřišti, věnovaný na podporu Klubu cystické fib-
rózy. Jedná se o onemocnění postihující zejména dýchací a trávící ústrojí. Návštěvníci 
podpořili klub nákupem triček, nebo náramků, případně finančním příspěvkem do po-
kladničky. Celým programem provázel zkušený moderátor Tomáš Horák. Program za-
hájila radní pro oblast školství a místní agendu 21, paní Lucie Ponicová. Kynologové 
předvedli ukázku výcviku záchranářských psů. Představili se také místní hasiči se svou 
technikou, zahrádkáři se svými výpěstky a ochutnávkou. Odborníci měřili krevní tlak, 
hustotu kostí a nabídli i výživové poradenství.  
SK Kangsim Dojang se uvedl exhibici bojového umění taekwondo, s Danceportem si 
mohli účastníci vyzkoušet lekci jógy a pilates, záchranná služba se představila ukáz-
kou první pomoci dospělých i dětí. O hudbu se postarali hudebníci z Domu dětí a mlá-
deže a kapela Ambrožband. Občerstvení zajistili místní podnikatelé.  
 
28. září 2019 se konalo již tradiční Újezdské posvícení. Na multifunkčním sporto-
višti v Čentické ulici se již od 11. hodin objevilo mnoho pouťových atrakcí, stánky s ob-
čerstvením, gulášem, ovarem, koláči a pivem vínem i burčákem. Nechyběly ukázky 
řemesel a vědma vám mohla vyložit z karet. Objevil se i silák a provazochodec a pro-
dávala se kdysi oblíbená pouťová štěstíčka. K poslechu i tanci vyhrávala kapela 
Hašlerka. 



 

Stránka 9 z 38 

 

  
Dne 21. září 2019, se uskutečnil Tradiční Sraz veteránů v Újezdě. Tentokrát šlo na-
víc i o start a cíl 4. České rallye veteránů.  Pořadateli byli "Soukromníci ČR" a "Klub 
historických vozidel“. Zájem občanů byl velký a celá akce se mohla uskutečnit i díky 
mnoha sponzorům. 
 
V sobotu 9. listopadu 2019 se v sále Polyfunkčního domu uskutečnila zábava 
pro seniory. Akci připravil Odbor sociálních věcí a občansko správní, Komise sociální 
politiky a zdravotnictví a Klub aktivních seniorů (KAS). Na úvod potěšily děti z MŠ Slu-
níčko s pásmem písniček a tanečků. Poté následovalo překvapení taneční skupiny 
„Karolinky“, kdy dámy v seniorském věku rozsvítily podium tancem s vějíři. Krásné vy-
stoupení předvedla i mažoretka Michaela. Potěšila i účast pana starosty Samce, paní 
místostarostky Kopecké a zastupitelky paní MUDr. Dastychové. Skupina Universe za-
hrála k poslechu i tanci. Bylo to krásné odpoledne. 
 
I v novém roce je v provozu noční autobusová linka 909. Po několika měsících 
jednání, společnost Ropid nakonec prodloužila linku, která původně spojovala centrum 
s Dubčí. Nový bus 909 jede ze Suchdola přes Dejvice, Náměstí Republiky, Florenc, 
Žižkov, Malešice, Počernice a Běchovice do Újezda, kde končí na sídlišti Rohožník. 
Jízdní řády jsou na webu dpp.cz. 
 
Již čtvrtý rok běží mobilní aplikace "PRAHA 21". Aplikace poskytuje občanům 
rychlý přístup k důležitým informacím z MČ a zároveň umožňuje obousměrnou komu-
nikaci MČ-občan. Pro využití maximálních výhod aplikace, je nutná registrace a přihlá-
šení uživatele. Přihlášení je také možné, pomocí účtu na sociálních sítích Google a 
Facebook. Více informací, najdeme na www.praha21.cz/informace/mobilní-apli-
kace-praha-21. 
 
Újezdský vánoční strom „rozsvítili zvoněním“ v neděli 1. prosince a počtvrté byl 
spojen se sbírkou pro Světlušku. Dospělí i děti poté, co z farní louky přešli zvonko-
vým průvodem společně s panem farářem Ondřejem Salvetem do parku, kde byli před 
školou přivítáni panem starostou Milanem Samcem a místostarostou Zdeňkem Růžič-
kou. Kromě stromu se rozsvítilo i stromořadí sakur. O sváteční atmosféru se postaraly 
děti a paní učitelky 1. stupně ZŠ. Škola byla vánočně vyzdobena, stala se venkovní 
kulisou a přivítala návštěvníky kteří zamířili do vánočních dílniček. Bylo možné si vy-
robit andělíčky, košíčky, stromečky, ozdoby, přáníčka a další. Maminky a babičky na-
pekly dobroty, vyrobily šperky a spolu se staršími dětmi se postaraly o prodej světluš-
čích předmětů. Skupina Sovičky nám zpříjemnila vánočními písněmi adventní nedělní 
podvečer. Účastníci přispěli na Světlušku zakoupením bezedného vánočního hrnečku, 
nebo příspěvkem do kasičky. Pro Nadační fond Českého rozhlasu Světluška se vy-
bralo 5 000 Kč.  
Spolu s částkou vybranou na 3. ročníku pochodu za loupežníkem DrHolcem ode-
vzdal Újezd nad Lesy na konto Světlušky za rok 2019 částku 37 942 Kč. 
 
Vydařená „Vánoční dílna“ se konala 3. prosince 2019 v Polyfunkčním domě. Na 
sedmi stanovištích byla připravena bohatá nabídka výrobků a každý si vybral podle 
svého vkusu a schopností. Kromě dětí si přišli vyzkoušet svoji šikovnost i dospělí a 
senioři. Vyráběly se vánoční dekorace, ozdoby, stromečky z peříček, andílci, přáníčka 
a zdobily se perníčky a odpoledne při práci rychle a příjemně uteklo. Poděkování patří 
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všem, kteří tuto akci pomohli uspořádat. Poděkování patří pracovnicím odboru sociál-
ních věcí a komisi sociální politiky a zdravotnictví ÚMČ Praha 21, které akci připravily. 
 
V sobotu 14. prosince se konalo v Polyfunkčním domě „Vánoční posezení pro 
seniory“, které uspořádal Svaz postižených civilizačními chorobami a spolek „Újezd 
nad Lesy-krajina pro život“. Děti z 5. B. vyrobily s paní učitelkou Evou Danielovou nád-
herná přáníčka. Krásnou atmosféru vykouzlily svým zpěvem děti ze souboru Sovička 
pod vedením paní učitelky Janoušové. Autorka vánoční výstavy v újezdském muzeu 
paní Hana Líbalová pověděla spoustu zajímavostí o Vánocích, a jejich zvycích a do-
poručila kam se v Praze o vánočních svátcích podívat.  Krásné Vánoce přišli stovce 
seniorů popřát místostarostové Kristýna Kopecká a Zdeněk Růžička.  
 
Na svém prosincovém zasedání v r.2018, Rada MČ Praha 21 předložila zastupi-
telstvu návrh rozpočtu na rok 2019, jako vyrovnaný, v objemu rozpočtu příjmů a 
výdajů ve výši 96.999,40 tisíc Kč. 
 
Rozpočet za rok 2019 byl bohužel schodkový v objemu příjmů cca 88,5 mil. Kč 
výdajů ve výši cca 98 mil. Kč. Schodek rozpočtu byl vyrovnán zapojením rezervy 
z minulých let ve výši 9,2 mil. Kč. 
 

ŠKOLSTVÍ 
 
"Koncepce školství MČ Praha 21 v období let 2013-2019", schválená Zastupitel-
stvem MČ Praha 21 dne 14. října 2013, je platná i pro rok 2019.  
 

Masarykova základní škola 
 
Školu navštěvovalo celkem 1049 žáků ve 44 třídách. Vzdělávacím programem pro 
všechny třídy, zůstává: "Škola-dílna lidskosti". Škola má celkem 94 pedagogických 
pracovníků, včetně 21 asistentů pedagoga a 3 psychologů. Má také 35 provozních 
zaměstnanců školy. Škola má kapacitu 1100 žáků. Z celkového počtu tříd je na I. 
stupni 31 tříd a na II. stupni 13 tříd. Na I. stupni je 751 žáků a průměr na třídu je 24,2 
žáků a na II. stupni je 298 žáků, s průměrem 22,9 žáků na třídu.  
 
Masarykova základní škola, je úplnou základní školou s I. a II. stupněm a je umístěna 
ve dvou vzájemně odloučených objektech, Staroklánovická 230 a Polesná 1690. Nově 
od školního roku 2016/2017, byla uvedena do provozu přístavba (samostatná 
budova o šesti učebnách, spojená s budovou v Polesné, se vchodem z ulice 
Čentická). Součástí těchto objektů jsou: základní škola (kapacita 1100 žáků), školní 
jídelna (kapacita 1600 strávníků), školní družina (kapacita 600 žáků) a školní klub (ka-
pacita 90 žáků).  Je samostatným právním subjektem-příspěvkovou organizací od 1. 
1. 1993. Ředitelka školy Mgr. Bc. Alena Sochůrková, byla od 1.září 2015 statutár-
ním zástupcem školy a k 31.7.2019 se vzdala funkce ředitelky Masarykovy ZŠ. 
Na základě výběrového řízení a doporučení sedmičlenné komise, jmenovala 
Rada MČ novou ředitelku, kterou se od 1. srpna 2019 stala paní Mgr. Hana Cer-
monová.  Školská rada má 9 členů, 3 za rodiče žáků, 3 za školu a 3 za zřizovatele. 
Předsedkyní rady je paní Mgr. Květoslava Bělohubá.  
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Multikulturní výchova, je zapojena do celoškolního projektu a pozvolné zařazení do 
kolektivu ŠD, dětí cizinců, kterých bylo 27. V roce 2019 to bylo 6 dětí z EU (Sloven-
sko 3, Maďarsko 1 a Dánsko 2) a 21 dětí ze zemí mimo EU (Ukrajina 10, Rusko 4, 
Arménie 2, Vietnam 1 a Čína 4). Všichni žáci jsou integrováni do běžných tříd a odha-
dem 75 % z nich nemělo svůj jazykový problém jako zásadní vliv na průběh vzdělá-
vání. Všichni pedagogové byli proškoleni projektem INBAZE, aby věděli, jak s těmito 
žáky pracovat. Celkem 6 žáků-cizinců získalo podporu doučování českého jazyka. 
 
Nultý ročník byl letos zřízen při základní škole pro děti s odloženou školní docházkou 
v posledním roce před zahájením povinné školní docházky a má dětem pomoci k bez-
problémovému vstupu do školy. V letošním školním roce navštěvuje nultý ročník dva-
náct žáků. 
 
Koncem ledna se zúčastnilo devět žáků naší školy okresního kola matematické olym-
piády v kategorii pátých tříd. Na gymnáziu Litoměřická kde se soutěž konala, se z cel-
kem 88 účastníků naši žáci Alena Cidlinská a Ben Dědič umístili na krásném druhém 
místě.  
 
Masarykova škola uspořádala „Den otevřených dveří“ v budově ve Staroklánovické 
ulici. Školní družina 9. února od 9.00 do 11.00 hod a 1. – 3. třídy 12. února od 7.45 do 
11.25 hod. 
 
Poslední únorový týden se konal turnaj Poháru základních pražských škol v há-
zené, ve sportovním areálu Hamr v Praze 4 – Braníku. Naše škola se umístila v kate-
gorii žáků 8.a 9. ročníků na 1.místě. Znamenalo to postup na kvalifikační turnaj v há-
zené na mistrovství republiky, který se konal 4. dubna v Chebu. Druhý den po příjezdu 
vlakem je čekali dva zápasy. První proti Sokolovu jednoznačně vyhráli, bohužel proti 
Lovosicím, které měly několik ligových hráčů, i když sehráli napínavý a vyrovnaný zá-
pas, nepodařilo se postoupit na mistrovství republiky. Přesto klukům patřil dík za dob-
rou reprezentaci.   
 
Družinové dílničky. V sobotu 9. února, přivítaly vychovatelky naší školní družiny 69 
dětí a jejich dospělých doprovodů na družinových dílničkách. Školáci i předškoláci si 
mohli zazpívat, vyrobit papírové sněhové vločky, karnevalové masky, prostírání, per-
níčky keramická srdíčka, origami a mandaly. Domů si pak krásné výrobky odnášeli. 
 
Počátkem března připravili zaměstnanci ČSOB seminář pro žáky 5. tříd Masary-
kovy školy na téma finanční gramotnost v rámci projektu finančního vzdělávání.  Lek-
toři seznámili děti zábavnou formou se základními pojmy ze světa financí, jako jsou 
peníze, finanční a bankovní produkty, ale i se základy hospodaření domácnosti. Děti 
byly upozorněny i na možná nebezpečí při používání platebních karet. 
 
Zápis do prvních tříd a přípravného nultého ročníku Masarykovy základní školy se 
konal ve čtvrtek 4. a v pátek 5. dubna 2019 od 14 do 18 hodin v budově I. stupně ZŠ 
v parku Staroklánovická 230.  
 
10. dubna se zúčastnili naši žáci fotbalového turnaje MacDonald´s Cup na hřišti v Hor-
ních Počernicích. Soutěžili ve dvou kategoriích, obě žáků prvního stupně. Kategorie A 
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jsou mladší žáci do ročníku 2009 a B jsou starší žáci čtvrtých a pátých. tříd. Obě muž-
stva vybojovala krásná 3. místa. Patří jim dík, stejně jako trenérům a rodičům za pomoc 
a účast.  
 
Velikonoční charitativní akce "Jarmark Děti dětem", tentokrát již počtvrté pro na-
dační fond "Kapku naděje", se uskutečnil 16.dubna 2019. Akce přilákala do naší 
školy davy návštěvníků, dětí a rodičů.  Učitelé a děti školu slavnostně vyzdobili a ze 
všech tříd a chodeb vytvořili skutečný jarmark. Pro rodiče, sourozence, prarodiče i 
další příchozí připravili i malé občerstvení. Kdo měl zájem podpořit Kapku naděje, mohl 
si zakoupit výrobek, který vyrobily děti se svými učiteli často i za pomoci rodičů, nebo 
prarodičů. Podpořit charitu bylo možné i zakoupením reklamních předmětů nadace a 
školních triček, která prodávali žáci II. stupně. Vybralo se 116 tisíc korun.  Poděko-
vání patří všem, kteří dobrovolně přispěli Kapce naděje pro onkologicky ne-
mocné dětské pacienty. O tom, že si paní Vendula Pizingerová, ředitelka nadačního 
fondu Kapka naděje finanční podpory váží, svědčí i její každoroční účast na velikonoč-
ních jarmarcích. Potvrdila to i letos, když společně s paní ředitelkou Alenou Sochůrko-
vou předvelikonoční slavnostní odpoledne před budovou školy zahájila. V roce 2019 
se naše škola zapojila do pomoci ještě dalším fondům, Pramen pomoci, Světluška a 
rodičům Anežky Hrubé žákyně 3.E. Celkem tak bylo vybráno 192 547 Kč.  
 
Škola tradičně spolupracuje v rámci přípravy předškoláků se čtyřmi MŠ zřizova-
nými naší MČ. Spolupráce s občanskými sdruženími a spolky v naší obci, se 
prolíná celým školním rokem zapojením do činnosti spolků, vystoupením žáků 
na akcích spolků, besedy členů při výuce. Nedílnou součástí je i spolupráce a part-
nerství s Místní knihovnou a Muzeem. V knihovně je to pasování prvňáčků na čtenáře,  
vydávání prvního čtenářského průkazu nebo Noc s Andersenem.  Aktivní spojení s 
Muzeem je nejen při vernisážích výstav, kdy jsou hojně využívány výtvarné práce 
žáků, ale v Muzeu se občas vyučuje přímo mezi vystavenými exponáty. Škola se za-
pojuje do obecních akcí, výročí a oslav a členové školního parlamentu se zapojují i do 
činnosti Agendy 21 MČ Praha 21. 
 
Ve čtvrtek 2. května se konalo finálové kolo recitační soutěže 4. tříd. Každá třída 
vyslala z třídního kola své zástupce a ve finále soutěžilo deset recitátorů. Výkony hod-
notila porota dospělácká (učitelky a asistentky) a žákovská, ve které byly dětmi zastou-
peny všechny třídy. Všech deset recitátorů bylo odměněno sladkostmi a potleskem, tři 
vítězové navíc diplomem. 1. místo Laura Gabašová (Polednice), 2. místo Erian Klimeš 
(Balada půlnoční), 3. místo Eliška Pupová (Moje tužka ušatá). 
 
V pondělí 6. května proběhlo v kinosále školy setkání tří kandidátů na ředitele Ma-
sarykovy školy s pedagogickým sborem, na který byli pozváni i zástupci Spolku rodičů 
a přátel školy. 
  
Konkurzní řízení na obsazení místa ředitele/ky Masarykovy ZŠ proběhlo 13. 
května 2019. Přihlásili se do něj tři zájemci. Sedmičlenná komise vedla s každým 
z nich hodinový rozhovor. Při rozhovorech kandidáti prezentovali sami sebe i svou 
představu o koncepci rozvoje školy. Komise následně doporučila Radě MČ Praha 21 
pořadí vhodných kandidátů a Rada tak na jeho základě potvrdila a s platností od 1. 
srpna 2019 jmenovala do funkce ředitelky Masarykovy ZŠ paní Mgr. Hanu Cermono-
vou.  
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Spolek rodičů a přátel školy uspořádal 11. června „Zahradní slavnost“, neformální 
rozloučení se školním rokem v prostorách multifunkčního sportoviště. Navázali tak na 
loňské setkání dětí, rodičů a pedagogů a doplnili ho sportovním a kulturním progra-
mem. Akce se konala ve spolupráci s ÚMČ Praha 21. 
 
Naše štafeta nejlepší v kraji. Slunečné, ale chladné počasí přivítalo borce z naší 
školy a dalších jedenáct nejlepších žákovských týmů krajského kola „Štafetového po-
háru 2019“. Děti z I. stupně naší školy sem postoupily z prvního místa, které vybojovaly 
v okresním kole na Proseku. K vidění byly vynikající výkony. Ten nejlepší předvedli 
naši běžci v nejdelší štafetě 8 x 200 metrů. Naše štafeta doslova smetla konkurenční 
sportovní školu Campanus a odnesla si zlaté medaile. Úžasné výkony předvedly i šta-
fety na 8 x 100 metrů, kde jsme do Újezda přivezli krásné stříbro. Všem patří obdiv a 
pochvala za vzornou reprezentaci školy. 
 
„Se sluníčkem v srdci“ byl název charitativního koncertu školního pěveckého 
sboru Soviček 15. května v divadelním sále Masarykovy ZŠ. Repertoár Soviček 
byl opět široký. Po úvodní Uhlířově a Svěrákově „Šípkové Růžence“ odzpívaly delší 
pásmo písní. Koncert byl záměrně naplánován na 15. května, Dne českého boje proti 
rakovině a kdo chtěl, mohl si zakoupit symbolický květ měsíčku lékařského a přispět 
tak na veřejnou sbírku Ligy proti rakovině. Ve spolupráci s nadačním fondem Pramen 
pomoci, Salonem Magdalena a újezdským kadeřnictvím Fontána, byla zorganizována 
charitativní sbírka na výrobu paruk pro onkologicky nemocné a alopécií postižené děti. 
Vedoucí Soviček, paní učitelka Janoušová představila před jejich vystoupením stateč-
nou žákyni Anežku Hrubou ze třídy 2. E. Charitativní výtěžek z prodeje výtvarných 
prací žáků II. stupně organizovaný galerií Zelený dům, bude určen právě pro její léčbu. 
Vystoupení Soviček doplnily děti z I.A. a družinové děti pod vedením paní učitelky Jitky 
Tmějové a hudebního doprovodu paní vychovatelky Jaroslavy Pincové. Na závěr si 
společně se Sovičkami a přítomnými v sále zazpívaly oblíbené lidové a pohádkové 
písničky. Velké poděkování patří pedagogům, zpívajícím dětem a jejich doprovodu za 
účast, těm kteří napekli sladké i slané dobroty, organizátorům za přípravu mimořád-
ného koncertu a všem těm, kteří finančně přispěli na nemocné děti.  
 
V pátek 29. března 2019 se škola zapojila do celostátní akce „Noc s Anderse-
nem“, ve spolupráci s Místní knihovnou. 
 
O prázdninách byla provedena rekonstrukce kotelny na 1. stupni ZŠ ve Staroklá-
novické, včetně nového kotle, rozvodů.kotelny a měření regulace. Kotelna je nyní plně 
automatická, má úsporné kondenzační kotle, očekává se tedy úspora v řádech desítek 
procent a tím i rychlá návratnost investice. 
 
Byla zahájena příprava na rekonstrukci tělocvičen na II. stupni MŠ, zatím jen úpra-
vou kabinetů a sociálního zařízení. 
 
Masarykova ZŠ je Ekoškolou i v roce 2019. Dne 20. června 2018 proběhlo v prosto-
rách Valdštejnského paláce Senátu Parlamentu ČR slavnostní předávání mezinárod-
ních titulů programu Ekoškola. Celkem má v ČR tento titul 152 středních, základních 
a mateřských škol. Propůjčuje se na dva roky (do června 2020) a po uplynutí této doby 
si musí škola tento titul znovu obhájit. Co to pro nás znamená? Splnili jsme velmi přísná 
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kritéria pro získání tohoto mezinárodního titulu. Žáci, učitelé, vedení školy i nepedago-
gičtí zaměstnanci školy, aktivně spolupracovali a vytvořili fungující Ekotým. Byl vytvo-
řen Ekokodex a po celý rok se plní plán činnosti. Postupně vylepšujeme prostředí 
školy, hospodaření s odpady, ale i plýtvání s potravinami. Snažíme se být blíž přírodě 
a aktivně jí pomáháme. Na veřejnosti slyšíme pochvaly na slušné chování našich žáků. 
Vidíme, že naše snaha má význam. 
 
Masarykova základní škola nejúspěšnější ve vzdělávacích soutěžích. Velký 
úspěch. Navázali jsme na předchozí úspěšné roky a za školní rok 2018/2019 získali 
cenu za nejlepší ZŠ ve vzdělávacích soutěžích v rámci Prahy 9, které organizuje DDM. 
 
Školská rada zasedala v letošním roce 4x. Rada se zabývala úpravami školního 
řádu a požadavky vzešlými z podnětů Spolku přátel a rodičů dětí újezdských škol. Bě-
hem roku odvolal zřizovatel školy MČ Praha 21 svoji zástupkyni v ŠR paní Karlu Jakob 
Čechovou a jmenoval místo ní paní Bc. Markétu Slavíkovou. Školská rada také zvolila 
svého zástupce do konkurzní komise pro volbu nového ředitele školy. Dne 20. 6. po-
děkovala ŠR odstupující paní ředitelce Mgr. Bc. Aleně Sochůrkové za odvedenou 
práci. 
 
Skvělé výkony byly vidět 13.prosince 2019 v závěrečném letošním kole Pla-
vecko-běžeckého poháru 2019. Hostující pražskou částí byla tentokrát Praha 6 a pod 
její záštitou se tu v plaveckém bazénu strahovského areálu a v sousedící nafukovací 
hale uskutečnil již pátý a zároveň poslední závod tohoto kalendářního roku. Naši žáci 
navázali na výborné výsledky z předchozích kol a v půli série jsou na první příčce a 
nechali za sebou téměř třicítku pražských škol. Všem závodníkům patří velké díky za 
výborné výsledky, kterými reprezentují naši školu.  
 
Pěvecký sbor Sovička Masarykovy ZŠ, uspořádal 17. prosince 2019, již popáté 
koncert ve farním kostele Povýšení sv. Kříže v Kolodějích. Paní učitelka Daniela 
Janoušová přizvala k pěvecké spolupráci opět své kolegyně, včetně paní ředitelky. Na 
klávesy doprovázel i letos pan Jeroným Klimeš, který k některým skladbám udělal i 
vlastní aranžmá. Koncert sestavený z dvaceti pěti koled a novějších vánočních písní 
trval celou hodinu Symbolicky zaznělo 24 písní jako je dnů v adventním kalendáři.  
 
Městská část Praha 21 – Újezd nad Lesy je zřizovatelem a spravuje čtyři státní 
Mateřské školy. 
 
Do našich školek jsou přijímány již tříleté děti a rodiče mohou bez stresu plánovat svůj 
návrat do zaměstnání. Městská část Praha 21 investuje každoročně vysoké částky do 
rekonstrukce i do vybavení školek. Přestože je 1. Mateřská škola je poměrně novou 
školou, bylo upraveno hygienické zázemí, opraveno oplocení a postavena pergola. 
Větší investice byly zapotřebí v našich dvou školkách MŠ Sedmikráska a MŠ Rohož-
ník.  Zásadním novým prvkem v našich školkách jsou interaktivní tabule a díky jim je 
poznávání pro děti zábavou. 
 

1. Mateřská škola, Čentická 
 
Ředitelkou 1 MŠ, je od 1. 7. 2015 paní Mgr. Helena Kuprová. 1. Mateřská škola v 
Čentické ulici 2222, se nachází v zástavbě rodinných domů u lesa. Budova je patrová, 
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s bezbariérovým přístupem se třemi třídami s kapacitou 72 dětí. O děti, pečuje 6 pe-
dagogických pracovníků a dalších 5 pracovnic, které zajišťují provoz školy a školní 
jídelny.  
 
Kromě běžné práce s dětmi v předškolním vzdělávání mají děti další čas zpestřený o 
aktivity, jako návštěvy divadelních představení, dvacetihodinový plavecký výcvik, tý-
denní lyžařský kurs v Chotouni, pondělní čtení pohádek členkami Klubu aktivních se-
niorů (KAS) a tradiční zahradní slavnost spojenou s pasováním nejstarších kamarádů 
na školáky.  Škola spolupracuje se Spolkem rodičů MŠ Čentická na akcích jako bazá-
rek dětského oblečení, cyklo-kolobrndo výlet s piknikem a dalších.  
 

Mateřská škola "Sedmikráska" 

Mateřská škola sídlí na adrese Lišická 1502, nachází se v krásném prostředí ve dvou 
pavilonech v hlavní budově se čtyřmi třídami po 25 žácích a jednou třídou s 20 žáky 
na detašovaném pracoviště, které je na adrese Hulická 1535. Škola má dále hospo-
dářskou budovu, prostorné zahrady a vlastní kuchyni. Výborný je kolektiv pedagogic-
kých a provozních zaměstnanců. Trvale velmi dobrá je spolupráce s rodiči dětí i se 
zřizovatelem ÚMČ Praha 21 

Dosavadní ředitelka školy paní Bc. Naděžda Kosanová odešla v letošním roce do dů-
chodu. Rada MČ Praha 21 jí poděkovala za dlouholetou práci. K 1.7. 2019 jmenovala 
Rada novou ředitelkou paní Mgr. Martinu Kubovou. 

Mateřská škola Rohožník 
 
Zastupující ředitelka, paní Bc. Iveta Průšová, má k dispozici 7 pedagogů a 5 provoz-
ních zaměstnanců. Kapacita školy je 81 dětí. Mateřská škola je umístěna na okraji naší 
městské části v sídlištní zástavbě (Žárovická 1653), ale nedaleko lesa s prostornou 
dobře vybavenou školní zahradou. Výhodou školky je vlastní kuchyň. Zahradu rozčle-
nili do několika „hnízd aktivit“, aby si děti mohly vyzkoušet řadu různých činností a 
prostředí: dětský domek s kuchyňkou, domorodá vesnice vodní kaskáda, řemeslná 
dílna, dopravní hřiště, koutek živé přírody a další. Škola má tři věkově smíšené třídy 
se samostatnými vchody.  
 
V letošním roce se programem „Živá zahrada“ rozhodli využít prostředí zahrady a zpro-
středkovat dětem kontakt s drobnými živočichy i rostlinami, formou motýlího záhonu, 
ptačího krmítka s napajedlem a řemeslnou truhlářskou dílnou. Nové uspořádání za-
hrady by mělo především podporovat spolupráci, tvořivost a pohybovou zdatnost dětí  
 
Letošní novinkou byla akce „Zdravá svačinka hrou“ určená pro předškoláky pod zášti-
tou Magistrátu. Děti si pod dohledem kuchaře a nutriční terapeutky vyzkoušely ve sku-
pinkách přípravu zeleninové svačinky z opravdových surovin a s pomocí kuchyňských 
robotů. Během letních prázdnin byla provedena rekonstrukce toalet. 
 

Mateřská škola "Sluníčko" 
 
Mateřská škola Sluníčko, se nachází v klidném a pěkném prostředí MČ a je součástí 
Masarykovy základní školy v Polesné ulici 1690, kde využívá celé třetí poschodí, které 
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je odděleno od ostatních prostor školy. V letošním roce, má škola celkem 75 žáků. 
Škola má 8 pedagogů a 4 provozní zaměstnance. Ředitelkou školy je paní Mgr. Ivana 
Huttová. 
 
Škola má věkově smíšené třídy s možností umístění sourozenců a kamarádů do spo-
lečné třídy, podle přání rodičů. Kromě zájmových kroužků pořádají tradiční týdenní 
školku v přírodě ve Vřesníku, dále adventní benefiční dílny se společným posezením 
a vystoupením dětí. Děti pravidelně pobývají venku v týpí, učí se dovednostem v pří-
rodě, rozdělávají oheň a uklízejí dřevo. Plavání dětí je zajištěno v přívětivém prostředí 
v Čelákovicích.  
 
Kromě státních mateřských škol působí v naší obci také dalších jedenáct sou-
kromých mateřských škol s různým stupněm nabídky výuky, aktivit i finanční 
úhrady rodičů. 
 

KULTURNÍ ŽIVOT 
 
Již sedmým rokem spolupracuje ÚMČ Praha 21 a jeho Odbor školství a kultury MA 21, 
Komise sociální politiky a zdravotnictví a Komise volnočasových aktivit, spolu s Mu-
zejní radou a dalšími spolky a organizacemi při zajišťování kulturních akcí v obci.  Stalo 
se tradicí, že zavedené každoroční akce, jako "Čarodějnice", "Újezdské posvícení", 
"Den Země" a další si nemohou na návštěvnost stěžovat.  
 
V tomto roce OŠK MA21 spolupracoval s Komisí volnočasových aktivit (KVA), a panem 
Petrem Machem na pořádání Filmového klubu a Újezdské akademie volného času. 
Kulturní referent pan V. Saitz zajišťoval i ozvučení veškerých akcí pořádaných ÚMČ a 
místními spolky. 
 
ÚMČ, zabezpečuje také provoz hudebních kurzů. Již v loňském roce se podařilo 
kurzy přestěhovat do Polyfunkčního domu, protože budova v Lomecké ulici 696, 
kterou kurzy dosud využívaly je v žalostném stavu. Klavírní oddělení je vybaveno dob-
rými hudebními nástroji (pianina Foerster a Petrof) a klávesovým nástrojem keyboard. 
Na základě dohody o pracovní činnosti, vyučují v klavírním oddělení lektoři prof. Vla-
dimír Suchý, a Bc. Jolana Moravcová. V dechovém oddělení vyučuje v trvalém pra-
covním poměru paní Jaroslava Razesbergerová. Celkem letos navštěvovalo kurzy 92 
žáků.  
 
Akce pořádané Úřadem městské části Újezd nad Lesy (ÚMČ), nebo na kterých 

se spolupodílel v roce 2019 . 
 
16.  ledna   - vernisáž 7. ročníku výstavy "Jsem senior a žiji v Újezdě" 
  7. března - setkání občanů k 169. výročí narození T. G. Masaryka 
  9. dubna - Velikonoční dílna 
11. dubna - Vítání občánků 
23. dubna - Den Země 
30. dubna - "Čarodějnice" 
  9. května - Oslavy 74. výročí ukončení II. světové války 
11. května - Den matek - pro seniory 
11. května -  Běh o pohár starosty aneb Běh za újezdskou sovou 
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  2. září – Výstava 130 let značení KČT a časopisu Pohoda 
 8. září - 14. září - Týden zdraví  
28. září - Újezdské posvícení 
19. října – Vernisáž výstavy 30. let svobody, Újezdské muzeum 
24 .října -  101 let republiky 1918-2019, celoobecní oslavy 
  9  listopadu- taneční zábava, Mezinárodní den seniorů 
  1. prosince – Rozsvícení vánočního stromu 
  3. prosince - Adventní vánoční dílna 
   

 Muzeum 
 
Muzejní rada letos pracovala pod vedením paní Ing. Evy Danielové ve složení Marie 
Tomaidesová, Mgr. Jana Synková, Mgr. Jana Kurková, Mgr. Petr Mach, MUDr. Zita 
Kazdová, Monika Schusterová, a Michal Theer. Externími spolupracovníky byli, plk. 
Ing. Jan Vondráček a plk. Ing. Karel Tůma a Ing. Klára Zezulová. Také v letošním roce 
připravilo muzeum několik výstav. Kromě vernisáží výstav bylo muzeum otevřeno kaž-
dou středu od 13. do 17. hodin. Kustodem muzea je pan Zdeněk Zahradník. Tajemnicí 
muzea, která zastupuje zřizovatele ÚMČ Praha 21, je paní Markéta Slavíková.  
 
V sobotu 19. ledna se uskutečnil 10. ročník turistického pochodu „Courání Pra-
hou“, organizovaného KČT,odbor POHODA Praha, ve spolupráci s Újezdským mu-
zeem, kde byla registrace účastníků a start pochodu.   
 
16. ledna se v muzeu uskutečnila vernisáž k zahájení výstavy „Jsem senior a žiji 
v Újezdě nad Lesy“. Organizačně výstavu zajišťovala Komise sociální politiky a zdra-
votnictví s Odborem sociálních věcí MČ Praha 21.  
Vernisáž zahájila místostarostka paní Kristýna Kopecká a výstavou provázela MUDr. 
Zuzana Dastychová zastupitelka MČ Praha 21 a předsedkyně komise sociální politiky 
a zdravotnictví. Byly vyhlášeny tři nejlepší práce. První místo obsadila paní Milena 
Uhrová za panenku Elišky Přemyslovny s malým Karlem IV. Druhé místo obsadil pan 
Vladimír Štěpánek za tepané obrázky s motivy Ladových kreseb a třetí místo získal 
pan Jan Vondráček za knihu Ženisté. 
 
Od února 2019 je muzeum otevřeno pro veřejnost každou středu od 13 do 17 hodin. 
V případě zájmu o návštěvu mimo otevírací dobu, je možné se dohodnout na tel. 
602 660 684 
 
Ve středu 13. února se konala vernisáž výstavy „Všude dobře, v Česku nejlépe“. 
Žáci 4. tříd Masarykovy ZŠ vystavili práce tématicky zaměřené na Česko, kde došlo 
k propojení vlastivědy, přírodovědy, výtvarné i hudební výchovy. Výstava byla ote-
vřena do 6. března. 
 
V sobotu 16.března se konala vernisáž výstavy Václav Vícovský – Irsko. Nadšený 
fotograf tentokrát připravil soubor snímků, pocházejících z jeho pěti cest do Irska. Ver-
nisáž doprovodila hrou na kytaru a zpěvem Veronika Vícovská, vnučka vystavujícího. 
 
Ve čtvrtek 2. května se konala vernisáž výstavy „Oheň, dar přírody, aneb i z malé 
jiskry velký oheň bývá“. Výtvarného, literárního a fotografického bienále se zúčast-
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nily mateřské školy, základní školy a ateliéry z Újezda, Běchovic a Koloděj. Díky fi-
nanční podpoře MČ Praha 21 byly již tradičně „výtvarníkům a fotografům“ předány 
peněžní poukázky na nákup výtvarných potřeb do újezdské Romantiky jako odměna a 
poděkování za účast na bienále. 
 
Toulky českou minulostí, Ve zcela zaplněném sále Polyfunkčního domu se konala 
13. června vernisáž „historické akademie“ jednotlivých tříd, kterou děti připravily 
s  učitelkami, asistentkami a v mnoha případech i s maminkami, babičkami, tatínky i 
dědečky, kteří pomohli s kostýmy a zbraněmi a společně se zasloužili o nezapomenu-
telnou atmosféru, po krásném a bohatém programu. Poté bylo zpřístupněno Újezdské 
muzeum s pestrou a inspirující výstavou.  
 
V pondělí 2. 9. proběhla vernisáž výstavy „S námi nezabloudíš“,konané ke 130. 
výročí založení Klubu českých turistů (KČT). Pořadateli byli Újezdské muzeum, 
Masarykova ZŠ a KČT, odbor Pohoda Praha.  Výstava bylo otevřena do 6 10. 2019, a 
byla součástí „Týdne zdraví 2019“. Kurátorkou výstavy byla paní Ing. Klára Ze-
zulová z KČT. 
 
V neděli 8.9. se uskutečnil 3. ročník turistického pochodu „Za loupežníkem 
DRHOLCEM“. organizovaný KČT odbor POHODA Praha, ve spolupráci s Újezdským 
muzeem, kde byla registrace účastníků a start pochodu. 
 
Tři výročí, jedna výstava. V sobotu 19. října jsme si připomněli 30 let od same-
tové revoluce 17. listopadu 1989, svatořečení Anežky České 12. listopadu 1989 
ve Vatikánu a další výročí, sice lokálního významu, ale pro naši obec důležitého. 
Letos na podzim oslavilo naše Újezdské muzeum 15 let své existence. „Ke kaž-
dému výročí jsme nachystali něco zajímavého, doufám že se to návštěvníkům bude 
líbit“, komentovala novou výstavu v Újezdském muzeu Marie Tomaidesová, újezdská 
kronikářka a kurátorka celé akce. Výstava se opírala o dobové výstřižky z novin, fak-
simile různých dokumentů a oběžníků. Zvláštní panel byl věnován Anežce České, pře-
myslovské řeholnici, kterou ve Vatikánu 12. 12. 1989 svatořečil papež Jan Pavel II. Na 
vernisáži připomněla Eva Danielová, hybatelka újezdského kulturního dění, jak vý-
znamná to byla tehdy událost pro celou společnost, protože svatořečení přenášela 
živě tehdejší Československá televize a režim povolil i odjezd několika autobusu se 
stovkami věřících na tento akt do Říma, věc do té doby neslýchanou.  
 
Výstava připomněla i 15. let našeho muzea. Muzeum vzniklo v roce 2004 na popud 
tehdejší Komise všeobecně vzdělávací při ÚMČ Praha 21 a to z iniciativy jejího člena 
a pozdějšího prvního předsedy muzejní rady pana Miloše Schmidta. Muzeum tehdy 
začínalo ve skromných podmínkách. Miroslav Kurka, tehdejší ředitel školy vyčlenil mu-
zejníkům jednu třídu, kam se nastěhoval skromný nábytek. Muzeum bylo slavnostně 
otevřeno 28. října 2004 a to výstavou „Jak se stavělo v Újezdě nad Lesy do 21. století“. 
Významným zlomem byl rok 2009, kdy se muzeum přestěhovalo do nových prostor 
právě otevřeného Polyfunkčního domu.  Během těchto 15 let dokázala muzejní rada 
využít dovedností i profesních znalostí našich obyvatel a díky nim pak uspořádat řadu 
tematických výstav k vojenské historii, historickým výročím, vesmíru, archeologii, kar-
tografii i turistice. Trvale nejvěrnějšími spolupracovníky jsou děti naší základní školy. 
Nakonec ještě výčet těch, bez kterých by důstojné oslavy trojvýročí nebyly možné. Za 
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scénář výstavy patří dík Marii Tomaidesové, která se spolu se svým mužem a Marti-
nem Prokešem podílela na výběru materiálů a společně s Evou Danielovo strávily obě 
jedenáct hodin při instalaci samotné výstavy. Logo výstavy zajistil Karel Tůma, za tech-
nické zázemí je třeba poděkovat V. Saitzovi ml., Petru Machovi a Michalu Sejpkovi. Za 
finanční spoluprací a občerstvením stojí Markéta Slavíková a Ditta Literová z ÚMČ 
Praha 21. O hudební produkci se postaraly děti pěveckého sboru Masarykovy ZŠ So-
vičky s paní učitelkou Danielou Janoušovou. „Po Modlitbě pro Martu“, symbol roku 
1968 a 1989, kterou Sovičky zazpívaly, nezůstalo oko suché.  Cimbálová muzika Mi-
chala Horsáka vhodně doplnila celý program. 
Dík patří také školnímu filmovému kroužku pod vedením p. učitele Tomáše Prágera za 
videozáznam. A také Evě Danielové za organizaci i průvodní slovo.   
 

Místní knihovna 
 
O služby naší knihovny je stále zájem. Knihovna má 1300 registrovaných čtenářů, 
z toho 531 dětí do 15 let. Knižní fond má 16222 svazků (z toho naučná literatura 3462, 
beletrie 12760).  
 
 Celkem si dospělí čtenáři vypůjčili 19777 titulů beletrie a 2809 titulů naučné literatury. 
Děti si vypůjčily 4464 titulů beletrie a 791 titulů naučné literatury.  Knihovna také ode-
bírá 7 kusů periodik, kde se uskutečnilo 184 výpůjček   
 
Knihovnicemi jsou paní Jitka Kašparová a paní Pavla Jakubcová. 
 
Během roku se uskutečnilo mnoho akcí 
 
V lednu knihovnu navštívila ředitelka nakladatelství Thovt paní Radana Sedláčková. 
Žáci prvních a druhých tříd Masarykovy školy si společně procvičili čtení a práci ve 
skupinách formou motivačních her čtenářských dílen. Stejná akce se opakovala 
v dubnu, kdy paní ředitelka zapojila do této hry i žáky třetích tříd. 
 
V pátek 29. března se naše knihovna již podruhé připojila k mezinárodní akci na pod-
poru dětského čtenářství „Noc s Andersenem“. Pro děti bylo připraveno čtení z kní-
žek Mach a Šebestová a Knížka Ferdy Mravence, vyplňování kvízů a křížovek, 
pexeso, vybarvování omalovánek a výroba Ferdy z papíru. Se čtením pomohly babičky 
z KASu paní Vojtová a Kuprová. Na Březen-měsíc čtenářů byla vyhlášena akce pro 
nové čtenáře „zápisné na rok zdarma“. Akci využilo 31 nových čtenářů, dětí i dospě-
lých.  V rámci března-měsíce čtenářů přišly do knihovny děti z Mateřské školy Čentická 
na besedu „Vlk je za dveřmi“. Paní Jahelková z Ekocentra Nyctalus dětem vyprávěla 
o opravdových vlcích a jejich zvyklostech. Děti se setkaly z československými vlčáky, 
Hopinkou a Traperkem, kteří mají moc rádi dětské pohlazení. Na další návštěvu přišly 
děti z mateřských školek Sedmikráska, Sibřina, Šestajovice. 
 
Ve spolupráci s Masarykovou ZŠ proběhla v dubnu již tradiční akce“Pasování prv-
ňáčků na čtenáře“, kdy nám víla Evelína (paní Lenka Krupanská) pomohla pasovat 
všech šest prvních tříd na čtenáře. Děti dostaly čtenářské průkazy a jako dárek roční 
poplatek zdarma. 
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Na konci dubna přešla naše knihovna na nový výpůjční systém. Některé z drob-
ných změn: knihy je třeba vrátit do 30 dnů, knihovna na požádání vytiskne přehled 
zapůjčených knih s datem vrácení, každý čtenář může mít rezervaci pouze na 10 titulů, 
změny výpůjčného, nový on – line katalog a další. 
 
Nákup knih, je zajišťován z rozpočtu MČ Praha 21 a z dotace Magistrátu hl. města 
Prahy, takže je knihovní fond trvale doplňován o novinky a průběžně obnovován.  
 
Ve středu 15. května 2019 se v rámci „Českého dne proti rakovině 2019“, konala 
v Místní knihovně prodejní akce kytiček za minimální cenu kytičky 20 Kč. Díky spolu-
práci s Městskou knihovnou v Praze, bylo v rámci tzv. Výměnných souborů, ze skladu 
Městské knihovny v Dolních Měcholupech zapůjčeno v tomto roce 270 svazků. Tyto 
knihy jsou na obale označeny žlutou samolepkou a vrátit se mohou opět pouze do naší 
knihovny, přestože mají čárový kód a razítko Městské knihovny. 
 
Ve spolupráci s Městskou knihovnou se podařilo v říjnu uspořádat besedu pro třetí 
třídu ŽŠ s názvem „Povídání o netopýrech“. Paní Dáša Zieglerová z Českého svazu 
ochránců přírody Nyctalus si pro děti připravila zajímavé povídání o jejich životě, které 
doplnila promítáním obrázků a na závěr si mohly děti prohlédnout i zachráněné živé 
netopýry. 
 
Z dalších akcí to byly pravidelné měsíční návštěvy tříd prvního stupně Masarykovy ZŠ, 
návštěvy školek (seznámení s knihovnou), dopolední besedy, motivační hry a čtenář-
ské dílny.   

 
Arabeska 

 
Soukromá baletní škola Arabeska, oslavila letos v září již devatenáctý rok svého pů-
sobení v Újezdu nad Lesy. Paní Daniele Pokové, bývalé člence baletu ND se podařilo 
vybudovat prestižní baletní přípravku, která se zabývá výukou klasického, moderního 
a scénického tance a smysluplně naplňuje volný čas dětí. Samozřejmostí je vysoká 
odborná úroveň pedagogů, kteří se dětem maximálně věnují. 

 
Vyučování Arabesky probíhá v novém baletním sálu, který patří mezi nej-
modernější a největší baletní sály v České republice. Byl postaven v roce 2013 
a disponuje ohromnou rozlohou 111 m2. Je vybaven baletizolem, desetimetro-
vou zrcadlovou stěnou, kvalitní audiovizuální technikou a pianinem. V sálu je 
také speciálně odpružená podlaha, která zajišťuje vyšší komfort pro tanečníky. 
 
Klasický tanec vyučuje paní Poková a modernu vede paní Eva Plocková pedagožka z 
tanečního centra Praha. Významná je i úzká spolupráce s našimi předními tanečními 
umělci Nikolou Márovou a Michalem Štípou prvními sólisty baletu ND. Škola přijímá již 
děti od pěti let. Vyučuje se zde klasický i scénický tanec, jazz dance, step a balet a 
step pro dospělé.  
 
Arabeska slavila i letos mnoho úspěchů nejen doma ale i v zahraničí.  
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.V sobotu 27. dubna se Arabeska zúčastnila 10. ročníku Újezdské taneční pře-
hlídky. Baletky letos opět předvedly nádherná a perfektně zatančená vystoupení, a to 
nejen baletního, ale i moderního tance. 
 
Tradiční letní soustředění proběhlo v. červenci 2019 v krásném prostředí Velkého Se-
meringu u Janova nad Nisou v Jizerských horách. 
 
V Salesiánském kostele v Kobylisích se konalo 13. června baletní pásmo na motivy 
Dona Quijota. Slavný baletní kus na hudbu Ludwiga Minkuse s dětmi všech věkových 
kategorií nastudovala paní Daniela Poková, vedoucí Arabesky. 
Jednou měsíčně účinkují vybrané děti ve Smetanově síni Obecního domu 
v Praze, spolu s profesionálními umělci.  
 
Poslední baletní představení u Salesiánů se konalo 11. prosince 2019 na motivy slav-
ného baletu Louskáček s hudbou Petra Iljiče Čajkovského v choreografii Daniely Po-
kové. 
 

DANCEPORT  
 
Již jedenáctým rokem řídí paní Helena Wojdylová Danceport, taneční, pohybové a ja-
zykové studio, které založila před šestnácti lety jako Taneční Studio Style. 
Studio sídlí v OC Blatov na adrese Oplanská 2614. Již v lednu byl zahájen zápis do 
jarních kurzů a v květnu další zápis pro podzim.  
 
Studio i v letošním roce rozšiřuje oblast výuky. V současné době provozuje taneční 
kurzy pro dospělé a mládež začátečníci i pokročilí, zumba, pilates, body forming, kon-
diční p-class a další, dále MTV style, roztleskávačky, taneční průprava, taneční pří-
pravka pro závodní tancování standard a latina a jazykové kurzy angličtiny různé 
úrovně pokročilosti, od letošního roku i pro začátečníky. 
 
V klasickém kurzu "Taneční pro mládež", vyučují základům etikety a společenskému 
chování, mládež od patnácti let. Kurz má 20 lekcí a obsahuje dvě prodloužené. Velký 
zájem je i o taneční kurzy pro dospělé, rozdělené podle různého stupně pokročilosti 
účastníků. Studio uskutečňuje dvakrát do roka závěrečnou show frekventantů kurzů 
v krásných prostorách Salesiánského divadla v Kobylisích.   
 
V únoru začalo v Danceportu druhé pololetí taneční sezóny, kterou zahájila skupina 
seniorů vystoupením na dvou plesech, v Úvalech a v Klánovicích. Odměnou byl vždy 
velký potlesk účastníků. V dubnu reprezentovali naše studio na regionální soutěži SUT 
Prahy a Středních Čech v kategorii show dance.  
 
V pátek 10. května se uskutečnila závěrečná show frekventantů dětských a mládež-
nických kurzů, která ukončuje nabitou taneční sezónu. V krásném prostředí Salesián-
ského divadla v Kobylisích předvedly děti pod vedením svých lektorů své secvičené 
choreografie a sestavy. Závěr patřil našim seniorům Klub Shoe Dance. Tančilo se, 
tleskalo se a rozdávaly se diplomy za odvedenou celoroční práci.  
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O prázdninách se uskutečnilo tradiční soustředění tanečního a pohybového studia 
Danceport v Újezdě i v Radvanicích. Děti se pod vedením Karolíny Venkrbcové a dal-
ších lektorů naučily mnoha tanečním dovednostem, užily si kamarády i přírodu. 
 
Studio spolupracuje s vynikajícím lektory a tanečníky, kteří zde pracují již mnoho let.  
Jazyková výuka angličtiny probíhá ve třech skupinách s různou pokročilostí.  
 
Velká vánoční show všech tanečníků se uskutečnila v neděli 15. prosince 2019 
v prostorách velké tělocvičny Masarykovy ZŠ v Polesné ulici 
 

Café Galerie Zelený Dům 
 
Novou kulturní dominantou uprostřed obce se stala znovuobnovená galerie Ze-
lený Dům. 
 
 Paní Martina Schiffmannová která galerii vede, miluje výtvarné umění a k němu 
patří i občerstvení, takže ke kávě a horké čokoládě podává výborné domácí zákusky. 
Účast na většině akcí je podmíněna předchozí rezervací a některé i vstupným.  
V letošním roce byla také členkou redakční rady Zpravodaje. 
 
Sezónu 2019 zahájil 25. ledna koncert Justina Lavashe, jednoho z nejlepších brit-
ských kytaristů a písničkářů. Publikum ho zná především ze spolupráce s Lenkou Du-
silovou a Monikou Načevou. Ve středu 6. února se konala vernisáž výstavy „Kouzla 
přírody“, malířek Květuše Burešové a Zuzany Muzikant Jeřábkové. Valentýnská akce 
14. února s francouzskou milostnou poezií, prózou a šansony byla představena v po-
dání klavíristy Milana Dvořáka a Evy Kriz- Lifkové. Master Class, výroba a barvení 
vlastní keramiky s Viktorem Žukem a jeho ženou Nadjou Katenogou proběhla ve dvou 
termínech, 1. 3. a 8. 3. 2019. Ve středu 6. března se otevřela výstava malíře a grafika 
Václava Benedikta. Koncert tria „Osamělé palačinky“ se uskutečnil v pátek 22. 3. Před-
stavili se spolužáci ze studií na pražské konzervatoři Daniel Dobšík, Petr Osička a 
Ladislav Lekavý, kteří začali společně vystupovat od roku 2017. Duben zahájila galerie 
3. dubna vernisáží výstavy známé malířky Ivy Hüttnerové, která je také herečkou, spi-
sovatelkou a moderátorkou. Ve čtvrtek 11. 4. se uskutečnil literárně hudební pořad „A 
v tom jsou světla zázraků“, v podání laureáta mezinárodního festivalu poezie a držitele 
několika prestižních ocenění v uměleckém přednesu Vladimíra Soldána a flétnistky 
Olgy Švárové Vlachové.  
 
Dne 17. 4. navštívil galerii herec, mim, dabér a malíř Ota Jirák a byl to večer plný 
povídání o divadle, životě a malování. Filmový večer s povídáním o malíři Františku 
Kupkovi doprovázené projekcí dvou dokumentů uvedl 25. dubna známý filmový histo-
rik a publicista Pavel Taussig. Prvního máje se konala vernisáž skupinové výstavy ob-
razů Heleny Hruškové Štefkové, Miroslavy Mádrové, Milana Martince a Zdeňka Ze-
mana a keramiky Stanislava Čermáka a Heleny Samohelové.  
 
 V pátek 31. května se konalo vyhlášení vítězů dětské výtvarné soutěže pod názvem 
„Daruj květinu“, pro žáky 6. – 9. tříd. Výstava byla prodejní a výtěžek byl předán rodi-
čům Anežky Hrubé, žákyně 2.E Masarykovy ZŠ na léčbu alopécie. V sobotu 22. 
června vystoupilo v galerii známé duo „Cricket and Snail“ manželů Carlsonových s po-
řadem „Letní večer ve Francii“. Ve středu 4. září se konala vernisáž světoznámého 
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výtvarníka Jiřího Chadimy. Ve čtvrtek 19. září se promítal film Séraphine režiséra Mar-
tina Provosta. Ve středu 2. října se konala výstava malířky Sylvie Prchlíkové. Ve čtvrtek 
31. 10. malé zamyšlení nad knihou Luise Charpentiera „Mysterium templářů.  
 
 V úterý 12. listopadu se konalo slavnostní předání výtěžku z výtvarné soutěže dětí. 
Vybralo se 25. tisíc Kč. Slavnost doprovodila devítiletá klavíristka Klárka Gibišová, ví-
tězka několika prestižních soutěží. První vánoční koncert se konal 12. prosince a pří-
tomné slavnostně naladil dětský pěvecký sbor Sovičky pod vedením Daniely Janou-
šové. Druhý vánoční koncert se konal 19. 12. 2019 a variaci barokních skladeb před-
nesli dva emeritní členové České filharmonie Vladimír Manoušek a Jan Kvapil, kteří 
společně zahráli na violoncello a housle.     
 

SPORT 
 

Fotbalový klub Újezd nad Lesy 
 
FK Újezd nad Lesy, celosezónně provozuje dlouhodobě pronajaté sportovní areály 
travnaté fotbalové hřiště s kabinami a sociálním zázemím v Čentické ulici a tréninkové 
hřiště v Pilovské ulici, vše v pronájmu od ÚMČ Praha 21. Fotbalový klub, má v sou-
časné době dvě fotbalová družstva dospělých a sedm mládežnických družstev. Před-
sedou klubu a sekretářem je Tomáš Zeman a místopředsedou Ing. Martin Mora. 
Z grantových dotací ÚMČ Praha 21 získali pro rok 2019 fotbalisté 45 000 Kč. 
 
A – tým mužů se opět vrátil do Pražská teplárenská přeboru. Klíčové bylo také roz-
hodnutí brankářské legendy Jaromíra Blažka pokračovat i nadále v Újezdě nad Lesy. 
Rovných 809 minut trvala jeho neprůstřelnost v soutěži 1.A třídy. Jeho zkušenosti i 
organizace hry byly rozhodující i pro to, že se návrat do přeboru podařil. Další posílení 
A. mužstva znamenal příchod bratrů Lukáše a Davida Jarolímových, kteří hráli naši I. 
Ligu i v zahraničních klubech. Vše dohromady znamenalo, že na konci podzimu 2019 
byl Újezd nad Lesy na pěkném 3. místě tabulky Pražského přeboru. 
 

Tělocvičná jednota Sokol 
 
V září 2019 uplynulo již 28 let od novodobé obnovy újezdského Sokola po roce 1989. 
Dne 18. září 1992 zaregistrovalo ministerstvo vnitra také Tělovýchovnou jednotu Sokol 
Újezd nad Lesy. 
 
TJ Sokol, má v tomto roce 205 členů a organizuje pro občany naší MČ sportovní vyžití 
v rámci tří aktivních oddílů, Sport pro všechny, Oddíl tenisu a Rekreační sporty. Před-
sedou zůstává pan Ing. Jiří Čemus. Oddíl sportu pro všechny (SPV) má letos 133 
členů a tradičně zajišťuje cvičení pro ženy a mládež, kde je nejširší základna cvičících 
v obci (121 členů) a dále i hraní volejbalu (Újezdské Sovy 12 členek)), který je nejú-
spěšnější aktivitou TJ.  
 
Během školního roku, se ženy schází každé pondělí a čtvrtek v tělocvičně Masa-
rykovy základní školy. Celkem cvičí 49 žen. Cvičitelkami jsou Líba Mašková, Marcela 
Sechterová, Jana Holubová, Iva Kleinhamplová, Hanka Rosová, Karolina Ploužková, 
Stáňa Babušková a Hanka Carbochová.  
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Volejbalistky (12 žen), se během roku zúčastnily několika přípravných turnajů pořáda-
ných nadšenci z uskupení "Tety z Vinohrad" a "Kobry" z Dejvic.  
Naše volejbalistky uspořádaly také turnaj pro sebe a své soupeřky v tělocvičně MŠ. 
Daří se také, že některé děti i dospělí si chodí zasportovat i dvakrát týdně. Trenérkami 
jsou Líba Mašková a Radka Kohoutová. 
 
Vyvrcholením volejbalové sezóny byl opět květnový Praha-Open 2019 na antuce, který 
tak jako každoročně zorganizovala pražská pobočka Sportu pro všechny (SPV) v Libni. 
Naše volejbalistky úspěšně reprezentovaly místní jednotu.  
 
Během letních prázdnin zorganizovaly instruktorky všeobecné průpravy Hanka Carbo-
chová a Kája Ploužková tábor v duchu Harryho Pottera v Horním Bradle na Českomo-
ravské vysočině. Akce proběhla za finanční podpory MČ Praha 21 a ve spolupráci s FK 
Újezd nad Lesy. 
 
Díky dotaci od České asociace SPV a MŠMT se podařilo pořídit nové žíněnky a míče 
pro cvičení dětí z všeobecné průpravy a využít prostředky na odměny pro cvičitelky.  
Pravidelná cvičení probíhají v pronajatých tělocvičnách Masarykovy školy a vedení 
školy patří poděkování za vstřícné pochopení pro požadavky Sokola. Díky finanční 
dotaci MČ Praha 21 byly sníženy náklady spojené s pronájmem tělocvičen.  
 
Oddíl tenisu, měl v roce 2019 celkem 36 členů, provozujících tenis na rekreační 
úrovni. Mimo tuto aktivitu pronajímá kurty veřejnosti za minimální poplatek na krytí 
spotřeby materiálu a vody na údržbu kurtů. Na kurtech umožňují i komerční trénování 
mládeže vedené Františkem Polákem a TŠ TOLA.   
 
Oddíl rekreačních sportů zajišťuje především hraní rekreační kopané a má 26 členů. 
Nově otevřené multifunkční hřiště nabízeli sokolové v tomto roce jednotlivcům i skupi-
nám k pronájmu (mládeži zdarma). Výhodou je i skutečnost, že hřiště lze využít celo-
ročně, protože povrchem je umělá tráva. 
TJ Sokol získal od ÚMČ Praha 21 letos dotaci ve výši 22 000 Kč. 
 

Sportovní klub Kangsim Dojang 
 
Kangsim Dojang je sportovním oddílem sdružujícím cvičence korejského bojového 
umění taekwondo. Předsedou oddílu je pan Marek Doxanský. U nás v Újezdě nad 
Lesy působí již od roku 2001, kdy vznikl za přispění několika reprezentantů tohoto 
sportovního odvětví. Hlavní činnost oddílu, je zaměřena na výuku sportovního zápasu 
kyorugi a cvičení sestav poomse. Má celkem 300 členů, z toho 80 závodníků. 
 
Oddíl se snaží o výchovu úspěšných sportovců na nejvyšší úrovni. Zároveň, je jeho 
snahou zvyšování morálních kvalit členů a dodržování etických pravidel bojových 
umění. Hlavním cílem je rozvíjení osobnosti žáků tak, aby dokázali být pravdivými a 
prospěšnými lidmi. 
 
Rok 2019 byl pro újezdské taekwondo opět velice úspěšný. 
 
24. března na Havířovském turnaji získali 15 cenných kovů.  
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Aprilový turnaj 6. 4. 2019 v Humpolci, přinesl našim 15 závodníkům 14 medailí a 
v soutěži týmů 3. místo 
 
Nejvýznamnějším turnajem roku zaměřeným na sestavy, bylo Mistrovství ČR, 
neboli Czech Open Poomsae, konané 15. května v hale Slavie Praha. Tento největší 
turnaj u nás s mezinárodní účastí nám přinesl 3 x zlato, 5 x stříbro, 3 x bronz a celkově 
třetí místo v soutěži týmů. 
 
Na Cobra Cupu,konaném 18. 5. na pražské Slavii si našich 23 závodníků odvezlo 20 
medailí, z toho 7 zlatých. 
 
Začátkem srpna vyrazila výprava 87 újezdských kangsimáků již poosmé na sou-
středění do Malých Svatoňovic v Podkrkonoší. Letošní rok nebyl rekordní počtem 
účastníků, nicméně naplánovaný program tréninků, her, výletů a další zábavy byl do-
držen a vše se vydařilo na jedničku.  
 
Na Moravia Poomse Cupu, konaného 5. října 2019, získalo našich 36 závodníků 10 
zlatých, 9 stříbrných a 8 bronzových medailí.   
 
Dvoudenní turnaj Prague Open proběhl v pražské Slávii 2. a 3. listopadu. Za 
účasti 61 kangsimáků získali celkově 2. místo v hodnocení týmů a 3. místo 
v Taekwondo Extralize. V kyorugi se museli spokojit se čtvrtým místem. 
 
V sobotu 22. listopadu 2019 se v Praze konal turnaj, Nextgen Nextlevel, za účasti 
našich 55 závodníků. Výsledkem bylo zlato Pepy Skotnici a stříbro Denisy Zakopalové 
a Štěpána Nepraše. 
 
Na posledním turnaji roku Kangsim vyraboval Nizozemsko. V holandském městě 
Nijmegen získalo našich 7 závodníků 3. zlaté, 1 stříbrnou a 1 bronzovou medaili. 
 
Bez obětavých trenérů a pomoci rodičů by to nešlo. Velké díky patří také generálnímu 
partnerovi společnosti Abak s.r.o. provozovateli sítě Újezd.net, hlavnímu partnerovi 
Obchodní akademii Praha s.r.o. a ÚMČ Praha 21 za finanční grant ve výši 45 000 
Kč. Klub Kangsim Dojang, oslavil letos také 18 let své existence, 13. 9. 2019 exhi-
bičním vystoupením v rámci Týdne zdraví.  
 

Občanské sdružení "Tři pro zdraví" 
 
Sdružení, vzniklo na jaře roku 2008 a za tu dobu se uskutečnilo mnoho, velmi dobře 
organizovaných závodů. Letošní 11. ročník Újezd.net "Seriálu tří závodů pro 
zdraví", byl zahájen 14. dubna. 2019 " Újezdským duatlonem", kombinací běhu a 
jízdy na kole, který se stal i součástí českého poháru "HandiCupu". Dalším dílem 
závodů byl dne 12. května "Klánovický Mini Adventure",12. května, zážitkový závod 
dvojic, které v tříhodinovém limitu plní nejrůznější úkoly (slanění, lukostřelba, orien-
tační hra, jízda na kanoi a další). Mezi úkoly se přemisťují na kole.  Celý seriál uzavřela 
16. června „MTB + Trail Run Úvaly“, závod horských kol. Celý tým nadšenců, kteří 
zajišťují závody, diriguje "šéf" Ondřej Brouček, který je také ředitelem závodu v Úva-
lech.  Kromě závodů, mají vždy připraven i doprovodný dětský program s občerstvením 
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a perfektní organizační i zdravotní servis. Na realizaci těchto sportovních aktivit do-
stalo letos sdružení grant od MČ Praha 21 ve výši 30 000 Kč. 
 

Občanské sdružení "Rarášek z Újezda" 
 
Rarášek z Újezda je odborem Pražského sdružení "Sport pro všechny", a sdru-
žuje nadšence, kteří ve svém volném čase pořádají pro rodiny s dětmi několik akcí za 
rok. Tato nezisková organizace se zaměřuje na organizaci dětských akcí kulturních, 
výchovných, nebo sportovních. Vedoucí je paní Iva Taške. 
 
2. března 2019 přichystal Rarášek pro děti již 9. újezdský karneval v Polyfunkčním 
domě. Na nezájem si nemohli stěžovat, dopoledne se zúčastnilo 150 a odpoledne 200 
dětí s doprovodem. Úspěch měla i soutěž masek s krásnými cenami pro vítěze. 
 
Další akcí 2. června byla již 11. "Cesta za pokladem skřítků". Cesta lesem pro děti 
a rodiče, byla spojena s plněním úkolů sedmi lesních skřítků. Tradiční dětský závod 
"Újezdské kolodění" byl letos součástí oslav Týdne zdraví dne 8. září 2019 a byl to 
již 11. ročník. Roční aktivitu ukončil Rarášek 2. listopadu 5. ročníkem Újezd-
ského Strašilesa. Zúčastnilo se 450 dětí.  Na podporu svých aktivit dostal letos 
Rarášek grantovou podporu od MČ Praha 21 ve výši 50 000 Kč.  

 
 

Školní sportovní klub 
 
Klub, je svou podstatou zaměřen na poskytování sportovního vyžití, především dětem 
a mládeži školního věku rekreační formou. Činnost jeho pěti oddílů, je prvotně zamě-
řena na spontánní sportování, získávání pohybových dovedností a návyků v bezpeč-
ném prostředí a pod kvalifikovaným vedením.  Stále se daří udržovat cvičitelskou a 
trenérskou základnu dobrovolníků bez kterých by žádná činnost nebyla možná. Kromě 
rekreačního sportování, florbalu a horolezectví, dosahuje trvale největších úspěchů 
oddíl atletiky, který patří mezi nejlepší pražské oddíly. Kromě tréninků třikrát týdně, 
závodili na několika veřejných závodech.  
 
Naše štafeta nejlepší v kraji. Slunečné, ale chladné květnové počasí přivítalo borce 
z naší školy a dalších jedenáct nejlepších žákovských týmů krajského kola „Štafeto-
vého poháru 2019“. Děti z I. stupně naší školy sem postoupily z prvního místa, které 
vybojovaly v okresním kole na Proseku. K vidění byly vynikající výkony. Ten nejlepší 
předvedli naši běžci v nejdelší štafetě 8 x 200 metrů. Naše štafeta doslova smetla kon-
kurenční sportovní školu Campanus a odnesla si zlaté medaile. Úžasné výkony před-
vedly i štafety na 8 x 100 metrů, kde jsme do Újezda přivezli krásné stříbro. Všem patří 
obdiv a pochvala za vzornou reprezentaci školy. 
 
Naši atleti dovezli pět medailí a plný ranec osobních rekordů. Na Přeboru Prahy 
staršího žactva 17. 2. 2019 jsme byli svědky krásných výkonů. Většina žáků i žákyň si 
vylepšila svá dosavadní maxima a ze 16 startů jsme si odvezli 10 osobáků. Nejlepší 
výkon předvedl, Kuba Krejčíř, který na 3000 m nedal soupeřům šanci a zvítězil formou 
start-cíl. Ještě suverénněji vyhrála běh na 1500 m Majda Teplá. Gratulace patří i Róze 
Krejčovesové, která se probojovala do finále ve skoku dalekém výkonem 4,72 m. Pře-
bory Prahy mladšího žactva proběhly ve dnech 27. a 28. února v nafukovací hale na 
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Strahově. Hned v první disciplíně nám udělal radost Adam Ondriáš, když za osobní 
rekord na 60 m. za 8,15 sec. bral bronzovou medaili. Štěpán Schmidt vyhrál na 60 m 
finále „B“V běhu na 800 m si zajistil bronzovou medaili Jan Machalický výkonem 
2:32,81. Adam Ondriáš zvítězil v běhu na 300 m vynikajícím časem 42,80 a bude nás 
reprezentovat v meziměstském závodě Praha-Brno-Ostrava-Bratislava. Na závěr 
jsme získali bronz ve smíšené štafetě 4 x 200 m.  
 
Školní sportovní klub, podporuje, nejenom sportovní a společenský rozvoj velkého 
počtu dětí, ale vychoval i špičkové atlety, kteří se tomuto sportu, věnují na nejvyšší 
úrovni. ŠSK již tradičně patří k organizátorům i účastníkům letos již 14. ročníku "O 
pohár starosty", aneb "Běh za újezdskou sovou", který se konal 11. května 2019. 
Počasí letos závodu přálo a cílem proběhlo 401 závodníků, ve 24 kategoriích.  
Hodnotné ceny, medaile a poháry předával závodníkům pan starosta Milan Samec. 
V cíli obdrželi všichni účastníci keramickou sovu vyrobenou žáky Masarykovy 
školy. 
Zakladatelka a dlouholetá ředitelka závodu Zuzana Olšanová se letos rozhodla přene-
chat místo svému nástupci Michalu Augustovi. 
 
 Velké poděkování patří i sponzorům bez jejichž pomoci by se nepodařilo zajistit tak 
bohaté ceny pro nejlepší běžce a dárky pro každého účastníka.  
 
ŠSK se pravidelně účastní letos již 54. ročníku závodu pro děti, "Mladé Běchovice", 
kde mají tradičně největší účast.  
 
ŠSK získal v roce 2019 grant MČ Praha 21 ve výši 41 000 Kč 
 
Členky oddílu výrazového tance Grip a Ambra cvičí a vystupují v rámci Školního 
sportovního klubu (ŠSK) a děvčata získávají ocenění na většině přehlídek. Letošní, 
již 10. ročník "Újezdské taneční přehlídky", zahájila děvčata z tanečního kroužku 
Ambra, který vede skupina Grip a poté diváci shlédli vystoupení různých tanečních 
stylů od deseti skupin.  

 
SPOLKOVÁ ČINNOST 

 
Český zahrádkářský svaz 

 
Předsedkyní je paní Blanka Exnerová. Roční příspěvek člena je 100 Kč. Z toho pro 
organizaci zůstává 40 Kč. Počet členů se každoročně mění, ovšem dlouhodobě členů 
spíše ubývá. Členská základna stárne a noví mladší zájemci bohužel nepřibývají.  Ke 
dni 31. 12. 2019, měla místní organizace 85 členů. Ve výboru pracuje 9 členů a kon-
trolní komise má 3 členy. 
 
Výroční schůze se uskutečnila v sobotu 2. března 2019.Byla již v pořadí 73. od zalo-
žení spolku. Po výroční schůzi následovala společenská zábava s hudbou. 
Pravidelně měsíčně se konají výborové schůze. 
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Zahrádkáři trvale pomáhají v péči o veřejnou zeleň a mají v péči i okolí pomníku T. G. 
Masaryka, včetně záhonů i řady lemujících jalovců. Pečují také o zeleň v korytech u 
hlavní silnice před Domem dětí a mládeže na křižovatce. 
 
Spolu s ÚMČ Praha 21, jsou spoluorganizátory vzpomínkových setkání u pomníku na-
šeho prvního prezidenta, kdy si připomínáme výročí jeho narození a úmrtí. I letos 
pozvali zahrádkáři naše občany 7. března k slavnostnímu připomenutí 169. výročí na-
rození našeho prvního prezidenta T. G. Masaryka. O jeho osobnosti promluvil PhDr. 
Miloš Schmidt. 
 
Během roku zajišťovali svépomocí údržbu a běžné opravy areálu. Největší akcí doda-
vatelsky zajištěnou, byla nutná oprava střechy na zadním traktu areálu s výstavní míst-
ností provedené v loňském roce za výrazné dotace MČ Praha 21. V letošním roce po-
kračovali ve vylepšování opravou omítky a vymalováním výstavní místnosti. 
 
Loňská abnormální úroda jablek se letos neopakovala a zájem o moštování byl menší. 
Od 14. září do 2. listopadu se při moštování zpracovalo 3663 kg jablek.  Tak jako 
každoročně zajistili pro členy nákup sadbových brambor, letos to bylo 425 kg. 
 
Uspořádali dvě tématické výstavy –  Dušičky a Vánoce-suché vazby.  
 
Již 66.  podzimní výstava výpěstků členů se konala v říjnu 2019. Sešlo se hodně 
exponátů ovoce i zeleniny. Tradičním oživením výstavy byly krásné obrázky dětí z na-
šich mateřských škol a Masarykovy ZŠ, na téma „Moje oblíbená rostlina“. Děti byly 
odměněny sladkostmi a vystavovatelé drobnými dárky. Postupně se na výstavu přišlo 
podívat mnoho dětí z mateřských škol a Masarykovy ZŠ. 
 
Zúčastnili se zájezdu na výstavu “Země živitelka“, kterou organizoval Spolek občanů 
Škvorce a Třebohostic, se kterým by chtěli navázat užší spolupráci. 
 
Předsedkyně paní Exnerová pravidelně informovala ve Zpravodaji zahrádkáře, ale i 
širší veřejnost o zahrádkářské tématice v průběhu celého roku. 
 
Další zprávy i aktuality se zájemci dozvědí na internetových stránkách spolku velmi 
navštěvovaných, o které pečuje přítel Šebík. 
 
Zahrádkáři dostali od MČ Praha 21 letos grant na podporu činnosti ve výši 8 000 
Kč. 
 

Svaz postižených civilizačními chorobami 
 
Činnost organizace vychází ze základního poslání SPCCH, to je vyhledávání a péče 
o zdravotně postižené spoluobčany a jejich zapojování do běžného života. 
 
SPCCH je největší újezdskou organizací. K 31.12. 2019 měli 295 členů. Těší je 
smysl práce a májí radost že všechno, co pro členy připravují, je dobře přijímáno.  
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OV a výbor ZO SPCCH v Újezdě nad Lesy pracoval v r.2019 v tomto složení: 

E.Štrasmajrová-předsedkyně OV a ZO, M. Tomaidesová-místopředsedkyně, kroni-

kářka, divadelní představení, M. Vodičková-hospodářka OV a ZO, Ing. M. Branžov-

ská-vycházky a výlety, R. Řezáčová-matrika a cvičitelka, A.Kochová-členka výboru, 

S. Pilná členka výboru a cvičitelka (do května 2019), B. Nosková-předsedkyně re-

vizní komise. 

Revizní komise pro oba výbory-B. Nosková, V Massaová a M. Havránková.vá. 
 

Práce úsekových důvěrnic byla rozdělena mezi 18 členek a jsou jimi: paní Sr-

becká, Vašková, Tomaidesová, Kollingerová, Marešová, Nováková, Štrasmajrová, 

Podlipná, Havránková, Kochová, Roubalová, Pavlíčková, Vodičková, Kupková, Zá-

branská, Šafránková, Šišuláková, Havránková, Kubasová, Roubalová, Pavlíčková, 

Vodičková, Kupková, Zábranská, Šafránková a Starčevičová. 

Výbor se schází pravidelně první pondělí v měsíci a v roce 2019 připravil následující 
akce: 
 
Besedy duben – Na co máme nárok v sociální sféře? (spolupráce s ÚMĆ), červen-
Equádor a Galapágy (p.Jiří Veselý), beseda s ministrem zdravotnictví A. Vojtěchem, 
ve spolupráci se spolkem Újezd nad Lesy-krajina pro život, říjen - Prevence přepadení 
(Policie ČR), Prosinec - Vánoční posezení se seniory, opět se Spolkem Krajina pro 
život. 
 
Vycházky- leden – Starým městem na výstavu insignií a historie Karlovy univerzity, 
únor – Smetana Quey, od AV do Coloredo-Mansfeldského paláce, březen - Za Svato-
vítským pokladem, duben – Poznejte genius loci Starých Modřan, květen – Umělecká 
zahrada pod Nuselským mostem, prosinec – Adventní vycházka vánoční Prahou. Cel-
ková účast 135 členů. 
 
Výlety: květen – jarní výlet Třebechovice pod Orebem, Častolovice, Kostelec nad Or-
licí a Doudleby, září – Severozápadní Čechy, Krásný dvůr, Žatec a Chomutov. Každý 
výlet cca 52 členů.  
 

Divadla: - koncerty – březen – Koncert lovecké hudby (sál ZŠ), Divadlo pod Palmov-
kou – Rok na vsi, duben - -Divadlo Ypsilon – Utíkejte slečno Nituš, květen – Emauzský 
klášter – Hudební koncert, říjen – Divadlo ABC – Vím že víš že vím, prosinec – Divadlo 
Semafor – Pohoda Vánoc.  
 
Dále výbor organizoval ozdravné pobyty: duben Mariánské Lázně – hotel Ferdi-
nand, srpen – Zlatá Olešnice, penzion Pila, říjen – Luhačovice hotel Praha, rekon-
diční pobyt pro kardiaky – květen Kořenov, hotel Příchovice. Těchto pobytů se zú-
častnilo166 členů. 
 
Mimo letních prázdnin probíhalo každé druhé pondělí v měsíci trénování paměti, 
které vede E. Štrasmajrová, která se také stará o nástěnku, kde pravidelně vyvěšuje 
všechny akce a uveřejňuje je v místním Zpravodaji. Tak jako každoročně, probíhalo 
pravidelné rehabilitační cvičení s prvky jógy v obou tělocvičnách ZŠ a je o ně stále 



 

Stránka 30 z 38 

 

velký zájem. Jarního i podzimního cvičení se zúčastnilo 95 členů.  Cvičení vedly: S. 
Pilná, R. Řezáčová, J. Krátká. Nově přibylo cvičení na židlích (v Levelu), které vedla 
J..Krátká a zúčastnilo se ho 82 členů.  
 
Opakovaně se na jaře a na podzim plavalo a cvičilo v bazénu ve Wellnes centru 
Blatov. Také o tuto aktivitu je velký zájem. Cvičení v bazénu vedly S. Pilná a R. Ře-
záčová a B. Najmanová. Cvičenců bylo 80. 

Ani o prázdninách nezaháleli. Pod vedením E. Štrasmajrové někteří chodili každou 
středu po okolí obce s holemi chůzí nordic walking. 

SPCCH se také podílel na „Týdnu zdraví“ pořádaném ÚMČ Praha 21 a na vánoční 
besídce pro seniory 14. prosince pořádané sdružením „Újezd nad Lesy – krajina pro 
život“. Krásnou vánoční atmosféru svým zpěvem vykouzlily děti ze školního sboru So-
vička, pod vedením paní učitelky Janoušové. 
 
Činnost SPCCH je podporována členskými příspěvky (100 Kč), grantovou podporou 
ze strany ÚMČ Praha 21(38 000 Kč) a finančními příspěvky firem ABAK, KOLEK-
TORY Praha a Míši Klikové. 
 
Bohužel nám základna stále stárne a není již takový zájem o besedy a návštěvy diva-
del, a proto jsme jejich počet omezili. 
 

Klub aktivních seniorů 
 
KAS měl v letošním roce 125 členů. Výbor vede paní Helena Vojtová, a dále jsou členy 
výboru Irena Krajsingerová, Alena Machová, Josef Vodička a Vlasta Novotná, která 
v květnu požádala o uvolnění z funkce. Ve výboru za ní pracuje zatím nezvolená 
členka paní Eva Suderová. Tak jako každý rok i letos připravil výbor pro své členy řadu 
akcí. 
 
15. ledna navštivili v Uměleckoprůmyslovém muzeu výstavu „Hana Podolská-le-
genda české módy“. 
 
1. února v omezeném počtu 14 míst si prohlédli s průvodkyní prostory České národní 
banky a byl jim promítnut film o historii ČNB, spolu s výstavou historických platidel 
 
16. února proběhla v Polyfunkčním domě Výroční členská schůze. 
 
16. března absolvovali procházku Havlíčkovými sady s vinicí, umělou jeskyní a kas-
kádou a navštívili funkcionalistickou vilu Grëbovka, kde také žil herec Jindřich Plachta 
a vilu Osvěta v Masarykově ulici, kde se narodil Jan Masaryk. 
 
13. dubna se uskutečnil zájezd na sever Čech, kde navštívili zámek Zákupy, Čes-
kou Lípu, Doksy a hrad Housku. 
 
1. června směřoval druhý letošní zájezd na zámek do Jaroměřic nad Rokytnou a do 
Třebíče, kde navštívili baziliku sv. Prokopa, synagogu a prošli se židovským městem. 
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14. září navštívili Jižní Čechy, kde si prohlédli klášter Zlatá Koruna, zámek Kratochvíle 
a Netolice. 
 
17. října se uskutečnila vycházka do kláštera sv. Anežky České v Praze Na Františku. 
 
17. listopadu se potěšili v divadle Broadway, kde shlédli muzikál „Kvítek mandragory“. 
 
21. prosince byl poslední letošní akcí adventní zájezd do kláštera v Doksanech a 
Úštěku. 
. 
Tak jako každoročně, i letos v červnu se zúčastnilo 34 členů krásné dovolené 
v chorvatském Biogradu na Moru. 
 
Z grantové podpory ÚMČ Praha 21, získali letos na činnost 28 000 Kč 
 

23. skautské středisko "Douglaska" 
 
Junák-Svaz skautů a skautek, má v České republice přes 50 000 členů a je největší 
výchovnou organizací mladých lidí v ČR. 
 
Skautské středisko "Douglaska" působí v Újezdě nad Lesy již 29 let. Je součástí celo-
republikové organizace Junák. Skauting je pro většinu členů celoživotní náplní a vi-
díme to i u nás v Újezdě nad Lesy. Na podzim se uskutečnil střediskový sněm, kde 
došlo k několika změnám. Ve vedení střediska nahradil Adélu Škvorovou Martin Pro-
šek, jako vedoucí 28. dívčího oddílu Kasiopeja nahradila Adélu Škvorovou Michaela 
Urbanová, vedoucí 22. chlapeckého oddílu Vidrholec je nyní Martin Dvořák, místo Mar-
tina Proška a vedoucí 1. koedukovaného oddílu Šídla je Anna Sedláčková. 
 
 V lednu se konal 50 ročník skautského přechodu Brd, kterého se zúčastnil chlapecký 
oddíl. Dívčí oddíl podnikl v lednu výlet do pražské zoo a přespání v klubovně. V březnu 
se vypravil na výpravu oddíl Šídel a moc si to pochvalovali. Předposlední březnový 
víkend se uskutečnil další, již 4. skautský ples.  
 
V roce 2019 bylo ve středisku registrováno celkem 135 členů. Z toho 110 dětí a 
25 dospělých. V rámci střediska jsou děti organizovány v oddílech, které se dále dělí 
na družiny. Základem družinového programu jsou týdenní schůzky v klubovně, nebo 
v přírodě. Mimo tyto schůzky, pořádají družiny nebo oddíl jednodenní nebo vícedenní 
výlety s různým zaměřením. V době kratších školních prázdnin jsou vícedenní výpravy 
společné pro celé středisko. 
 
Během prázdnin od 29.6. do 27.7. 2019 proběhly dva na sebe navazující tábory na 
tradičním tábořišti v Přestanicích na Šumavě. Celkem se zúčastnilo 56 dětí a 24 ve-
doucích.  
  
Na Dni zdraví 14. září předvedli indiánské obydlí tee-pee a děti si mohly vyzkoušet 
zdravotní kvíz. 
 
Tak jako každoročně přivezli skauti 23. prosince do Újezda Betlémské světlo. 
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Skauti, se zapojují i do aktivit MČ a dalších neziskových organizací. Letos pomáhali 
organizaci Rarášek s pořádáním akce "Cesty za pokladem skřítků" a ÚMČ s Maso-
pustním průvodem Újezd-Květnice-Sibřina. 
 
Organizace Junák funguje na principu dobrovolnosti, tedy vedoucí a pořadatelé akcí 
nepobírají žádný plat. Zdrojem financí jsou členské příspěvky, dotace a granty Magis-
trátu hl. města Prahy, Ministerstva školství a MČ Praha 21, která letos přidělila Juná-
kům grantový příspěvek ve výši 28 000 Kč. 

 
Maminy z újezdské roviny o. s. 

 
Jedno z nejstarších občanských sdružení, působí v Újezdě nad Lesy již sedm-
náctým rokem Zaměřuje se na rodiny s dětmi a oblast předškolní výchovy. Další ná-
plní práce, je podpora zdravého vývoje dětí a jejich výchova k vzájemné úctě a tole-
ranci. Činnost sdružení podporuje aktivity vedoucí ke zdravému a svobodnému životu. 
 
"Maminy", jsou již trvalou součástí kulturního a společenského dění v obci. Jen v le-
tošním roce, se spolupodílely nebo samy organizovaly některé obecní akce: v sobotu 
30. 4. "Čarodějnice", "Den Země", "Dny zdraví", Újezdské posvícení", 17. listo-
padu "Sametová Lampionáda", která letos končila v parku u školy, kde dva dny před-
tím děti z újezdské školy proměnily jeden ze stromů v srdcovník-symbol, který tak rád 
maloval k svému podpisu Václav Havel.  Všem akcím se Maminy věnují s obrovským 
nasazením při přípravě i realizaci.  
 

Sbor dobrovolných hasičů 
 
Po celý rok 2019 přetrvávala obtížná situace, vzniklá po přerušení stavby nové požární 
zbrojnice v květnu 2018. Dočasná hasičárna byla provizorně umístěna do budovy bý-
valé firmy Ideal Lux na Blatově, nyní již ve vlastnictví MČ Praha 21.Ve II. čtvrtletí 2019 
se stavby ujala nová firma Jílek Stavby s.r.o., která by podle smlouvy měla stavbu 
dokončit v I. čtvrtletí 2020. 
 
Starostou jednotky, která má letos 45 řádných členů je pan Lukáš Sady. Velitelem 
výjezdové jednotky JSDH (12 členů) je pan Daniel Váňa. 
Místní jednotka SDH, se schází každou sobotu a hlavní náplní práce, je údržba hasič-
ské techniky a vybavení. Členové jednotky jsou držiteli platných oprávnění o způsobi-
losti, vykonávat příslušné funkce v jednotce a účastní se každoročního školení. Čin-
nost hasičského sboru nespočívá pouze v hašení případných požárů, ale i v celé řadě 
technických zásahů.  
 
Výjezdová jednotka drží v předepsaných časech pohotovost a členové musí být 
k zastižení na telefonu. Případný poplach jim včetně základních údajů zašle počítač 
z ústředí formou telefonátu. Naše jednotka i přes chybějící zázemí se v roce 2019 
zúčastnila 35 zásahů a akcí. 
Kromě drobných požárů a jejich taktického hašení se zúčastnili cvičení při stavbě pro-
tipovodňových zábran v Praze Braníku, cvičení na letišti Točná, dále odstraňování 
padlých stromů a nebezpečných větví, údržbu a zalévání stromů pro MČ Praha 21. 
Neobvyklý zásah prováděli 18. 9. u vchodu do Mateřské školy v Čentické, kde likvido-
vali nebezpečný vosí roj.  
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Jednotka požární ochrany (JPO) spadá do místní působnosti, ale může vyjíždět 
i za hranice Prahy 21 nebo do Středočeského kraje. Mají v garážích tři vozy. Nej-
starší je Tatra 148 nedávno zrekonstruovaná. Dále je to největší vozidlo Tatra 815, 
která má nádrž na 9 tisíc litrů vody. Podobnou technikou nikdo v okolí nedisponuje. 
Pohotovostní vozidlem pro menší akce slouží speciál Ford Transit. Další technikou 
jsou vodní čerpadla, rozbrušovačky a pily, včetně elektrocentrály.  
 
SDH Újezd nad Lesy se aktivně podílí na různých akcích pořádaných jak MČ Praha 
21, místními spolky a sdruženími tak i na akcích Masarykovy ZŠ a mateřských škol. 
 
Dětský den uspořádali hasiči pro děti ZŠ 31. května na Farní louce, společně s jed-
notkou SDH Úvaly. U hasičské techniky si povídali s dětmi a zábavu pro děti ukončili 
zábavným představením hasící pěny. 
 
Po několika letech uspořádal Hasičský sbor opět Hasičský den. Na multifunkčním 
hřišti se 22. června představil program s různými ukázkami hasičské činnosti, předsta-
vením technického vybavení a soutěžemi pro děti. Byli přivítáni hosté, p.starosta Milan 
Samec, místostarostka paní Kristýna Kopecká, místostarosta  pan Zdeněk Růžička a 
sbory přítomných hasičů z Klánovic, Koloděj, Úval, Březiněvse a Letňan. Sponzory 
celé akce byly MČ Praha 21, Restaurace Na hřišti a pekařství Kollinger.  
 
Velmi dobrá je spolupráce s rybáři i dalšími organizacemi v obci. SDH zajišťoval od-
borný dozor při "Čarodějnicích" a ukázku techniky a vybavení sboru při akcích "Dny 
zdraví", "Újezdském posvícení" a "Dny Země".  
 

Český rybářský svaz 
 
Újezdská organizace Českého rybářského svazu, má letos 450 dospělých členů 
a z toho 80 členů z řad dětí a mládeže do 18 let. Po úmrtí Václava Melichara byl 
novým předsedou zvolen pan Jan Franc a jednatelem je pan Aleš Hrubý. Mezi prvními 
organizacemi používají elektronickou evidenci členské základny včetně výdeje povo-
lenek. Největší podíl na využití tohoto programu EvMO má jednatel Aleš Hrubý. 
 
Hlavním motorem celé organizace je hospodářský odbor, který se stará o násadu 
ryb, kontrolu kvality vody, regulaci přítoku i odtoku vody, provádí zimování a vápnění 
rybníka, zajišťuje krmení i léčiva pro ryby, sekání trávy a porostů kolem rybníků, sekání 
ledu na obou rybnících a zajišťuje podle teploty vody i přikrmování ryb. Kromě chov-
ného rybníka na Staroújezdské a sportovního na Blatově se členové svazu starají také 
o pstruhový revír Výmola II., který zarybňuje MV Praha a kontrolují i pstruhové potoky 
Dobročovický a Škvorecký. Odbor zajistil v sobotu 19. října 2019 výlov chovného 
rybníka na Staroújezdské, kde byl i přímý prodej ryb (kaprů, amurů a štik) obča-
nům.  Vylovilo se 900 kg kapra, 300 kg amura, 90 kg lína, 50kg štiky a k tomu nějaká 
bílá ryba (plotice, perlín cejn a karas). Také i pár sumců a tolstolobiků. Následně byla 
zajištěna násada podle zarybňovacího plánu.      
 
Dne 29. dubna 2018 na akci „Den Země“ se rybáři zúčastnili ukázkou ryb a závodní 
činností, kde si děti vyzkoušely některou ze závodních disciplin a zábavných her. 
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Výborové schůze se konaly každé třetí pondělí v měsíci. Byl zakoupen kontejner, který 
slouží k přepravě ryb a krmení. Přepravu kontejneru za nevyužité auto Avia bude za-
jišťovat na základě dohody vlastním vozidlem člen hospodářského odboru p. Vilhelm. 
          
Organizace, pořádá také mládežnické závody na sportovním rybníce na Blatově, 2x 
ročně, kterých se kromě újezdských dětí účastní i děti ze širokého okolí, a nejlepší 
účastníci dostávají hodnotné ceny z rybářského vybavení. Svaz pořádá i školení, kde 
seznamují mládež s rybářským řádem, dobou hájení i rybolovnou technikou.  
  

Spolek (dříve Občanské sdružení) Újezdský STROM 
 
je dobrovolná nezisková nevládní organizace, která vznikla z iniciativy občanů Újezdu 
nad Lesy v roce 2005, jako občanské sdružení. Dnes je to Spolek pro Trvalý Rozvoj a 
Okrašlování Městské části Praha 21, tedy STROM. 
 
V čele spolku je tříčlenný výbor a předsedou je Ing. Michael Hartman, 1. místopřed-
sedkyní je MUDr. Zita Kazdová a 2. místopředsedkyní je Lucie Růžičková.  Členskou 
základnu tvoří více než desítka kmenových členů a řada příznivců. Spolek dlouho-
době spolupracuje s Lesy ČR i Lesy Hl. m. Prahy, ostatními neziskovými organi-
zacemi i úřady a hájí veřejný zájem na kvalitním a zdravém prostředí.  
Těžištěm činnosti je občanské sdružování a dobrovolnictví osob, majících společný 
zájem na ochraně životního prostředí a spoluvytváření veřejného prostoru. Každo-
ročně spolek organizuje úklid lesa v rámci kampaně "Clean Up the World", 
ukliďme Česko. 
 
Spolek se v tomto roce věnoval problematice připomínek k Metropolitnímu plánu, Sta-
vebnímu zákonu, Analýze bytové situace v Praze a klimatických změn v souvislosti 
s udržitelným rozvojem.  
 
V roce 2019 pokračovala činnost spolku v aktivitách, které lze shrnout do šesti okruhů: 
1. Klánovický les, 2. Pravidelné brigády a úklid lesa, 3. Granty a projekty, 4. Spolupráce 
s NNO, petice, informace, pozvánky, Správní a připomínková řízení, 5. Správní řízení 
o povolení kácení, místní stavební a územní řízení. 6. Práce v samosprávě a komisích. 
Dne 15.3.2019 se uskutečnila další informační schůzka předsedy a místopředsedkyně 
STROMu se zástupci ÚMČ Praha 21 s paní místostarostkou ing Kopeckou a vedoucí 
odboru životního prostředí a dopravy JUDr. Kozákovou. Na základě nedohledání do-
kladů o grantovém projektu „Revitalizace prameniště Běchovického potoka“, realizo-
vaném v roce 2015–2017, odeslali podklady znovu přes datovou schránku.ÚMČ. 
 
Pražský magistrát vykonal loni v prosinci (2018) kontrolu, jejímž předmětem byl projekt 
„Revitalizace prameniště Běchovického potoka v Újezdě nad Lesy“. Z kontrolního zjiš-
tění vyplývá, že poskytnutý grant z rozpočtu hl. m. Prahy byl použit v souladu s před-
loženým projektem. 
Spolek zveřejnil schválené závěrečné zprávy dvou grantových projektů z dotace hl. m. 
Prahy, které loni dokončil. Protože se opět jednalo o projekty na revitalizaci a údržbu 
pozemků ve správě MČ Praha 21 (cesta s alejí jižní spojka a niva Běchovického po-
toka), zprávy předali MČ. 
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Dlouhodobý problém vyvstal s topoly u autobusové zastávky Rápošovská. Podrobněji 
v kapitole Ze života obce. 
 
Již tradiční akcí, byl XX. Jarní úklid lesa, uskutečněný v sobotu 6. dubna 2019 
v rámci letošní národní kampaně „Ukliďme svět, ukliďme Česko“. Dobrovolníci a 
členové STROMu, sesbírali v Klánovickém lese cca 800 kg odpadu. Odvoz odpadu ze 
sběrných míst zajistil ÚMČ Praha 21. Při akci vyčistili také 11 cedulí naučných stezek 
LG I. a II.  
 

Újezd nad Lesy: krajina pro život z. s. 
 
Spolek působí v naší obci již třetím rokem. Má tříčlenný výbor a předsedou je Ing. 
Vladimír Klepetko. Dalšími členy výboru jsou Ing. Jitka Carbolová a Ing. Marcel Marek. 
Sídlí na adrese: Sulovická 217.  Hlavním účelem spolku je ochrana přírody a krajiny a 
ochrana veřejných zájmů v Újezdě nad Lesy a jeho širším okolí.   
 
Jen za letošní rok se mohou pochlubit několika akcemi. Během roku proběhla I. etapa 
revitalizace lesíku na Rohožníku v prostoru za Rákosníčkovým hřištěm s cílem zpří-
stupnit tuto oblast pro rekreaci. Byla provedena výchovná probírka při které byly od-
straněny poškozené a napadené dřeviny. Konkrétní úprava pozemku byla provedena 
v souladu s doporučením odborníků z magistrátu a bylo dozorována Odborem život-
ního prostředí a dopravy MČ Praha 21.  
 
V průběhu roku byla provedena brigáda na úpravu několika úseků lesních cest pro 
obnovu cyklostezky v dohodě s Lesy ČR. Usnadní to možnost využití i pro méně po-
hyblivé občany nebo pro děti v kočárcích. 
 
Spolek byl také iniciátorem Petice na podporu varianty přeložky I/12 v původním ná-
vrhu se šesti sjezdy, tj. i se sjezdem na Květnici. Petici podepsalo přes tisíc občanů. 
 
31. října 2019 se uskutečnila v divadelním sále školy beseda s ministrem zdra-
votnictví panem Adamem Vojtěchem. Úvod besedy obstaral pražský koordinátor 
projektu „Seniorská obálka“ Mgr. Andrej Dan Bardoš z MPSV. Obálka obsahuje infor-
mace o zdravotním stavu a užívaných lécích a senior v obálce nalezne i důležité infor-
mace pro přivolání pomoci. Naše MČ se k projektu také připojí. Beseda měla formu 
odborného panelu kde přítomní lékaři diskutovali a kladli dotazy.  Pan ministr ochotně 
a odborně odpovídal a celková atmosféra besedy byla velmi příjemná. Spolupořada-
telem besedy byl se spolkem Újezd nad Lesy-krajina pro život také SPCCH,(Svaz po-
stižených civilizačními chorobami). 
 
Na závěr roku 14. prosince uspořádali v Polyfunkčním domě vánoční posezení 
se seniory společně se Svazem postižených civilizačními chorobami (SPCCH). 
Poslechli si pečlivě nacvičené vánoční pásmo koled a básniček souboru Sovičky z Ma-
sarykovy ZŠ pod vedením paní učitelky Janoušové. Krásné Vánoce přišlo přítomné 
stovce seniorů popřát i vedení radnice. 
 
Z dotací pro rok 2019 přidělila Rada MČ Praha 21 spolku 13 000 Kč. 
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Komunitní spolek ÚJEZD.KOM, z.s. 
 

Je to komunitní spolek, který vznikl na přelomu let 2018 a 2019, hlavně za účelem 
podpory a rozvoje sousedského života v Újezdě nad Lesy, obnovení místních tradic, 
realizace sportovních a volnočasových aktivit. Zakládaly ho čtyři ženy a předsedkyní 
spolku je Ing. Hana Mertová. Spolupracujícím fotografem a grafikem je Pavel Dufek. 
První akce „Vítr v šatníku“, se uskutečnila 30. 3. 2019 na Rohožníku U Rákosníčka 
a byl to výměnný bazar oblečení a výstroje. 
V rámci akce „Ukliďme Česko“, se pracovalo 6. dubna na dvou místech. I. skupina 
na Rohožníku kolem Rákosníčka a „policejní“ části sídliště, II. skupina prováděla úklid 
u MŠ Sedmikráska.  K akci se připojilo 33 dobrovolníků.  
V sobotu 4. května se uskutečnila I. komentovaná vycházka po Škvorecké oboře. 
 25. května se na „Psím plácku“ (roh ulic Sudějovická a Hulická), konal již II. ročník 
sousedského dne u příležitosti Evropského dne sousedů. Každý přinesl něco 
k jídlu i pití. Bylo i mnoho dalších aktivit. Skákací hrad pro děti, plackovačka na výrobu 
placek, degustace moravských vín, soutěž o nejlepší koláč, nebo nejhezčí fotku z Ma-
sopustu.     
Jako oslavu konce školního roku uspořádali 28. června „tancovačku“ v Café útes 
na Blatově, kde hrála živá hudba a podávaly se grilované speciality.  
 
Od září 2019 mají v nájmu desítky let neudržovaný pozemek naproti MŠ Sedmi-
kráska, který patří Spolku pro vystavění a udržování římskokatolického kostela v Nové 
Sibřině, o. s. Zkultivovat tento pozemek je pro ně obrovskou výzvou, pracují na něm 
ve volných chvílích, vlastními silami, bez podpory a dotací jen s pomocí příznivců, ro-
diny, přátel a známých. Nazvali ho Komunitní plácek Bartoloměj dle názvu kostela, 
který dříve v Újezdu stával a aby vyšli vstříc přání pronajímatelů. Dne 22. září byl po-
zemek očištěn od odpadků a trní a byla prosekána cesta ke kruhovému ohništi v centru 
pozemku. 
 
V neděli 6. října byl zde na plácku, uspořádán letošní druhý „Vítr v šatníku“ a, vý-
měnná burza. Společně si opekli buřty, dali teplý čaj a kávu a ochutnali upečené dob-
roty. 
V listopadu 2019 se uskutečnilo divadelní představení spolku MI-NU-TA „Manželský 
poker“ v restauraci Na Blatově. 
 
 

  
Historické kalendárium s koncovkou 9 

 
Na tomto místě, věnuji několik řádků zajímavým výročím nebo událostem, které se 
odehrály v Újezdě nebo blízkém okolí a jejich společným jmenovatelem v letošním 
roce (2019) bude devítka na konci letopočtu.  
 
1309 – 710 let – z tohoto roku pochází první písemná zmínka o naší obci, tehdy v pře-
pisu zvaná jako Viesd 
1349  -  670 let – tehdejší název obce v přepisu Vgesd, ze stejného roku pochází i 
první písemná zmínka o naší tehdejší sousední obci Slavětice 
1609  -  410 let  - naše obec se stává majetkem Smiřických ze Smiřic 
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1749  -  270 let  - byl zaveden pravidelný provoz poštovních dostavníků, které jezdily i 
přes naší obec 
1789  -  230 let  -  vstoupil v platnost josefinský katastr 
1889  -  130 let  -  narodil se významný újezdský občan Dr, Bedřich Jenšovský, poz-
dější ředitel Archivu země České, zahynul v Osvětimi 
1899  -  120 let – 28. května 1899 bylo rozpuštěno újezdské zastupitelstvo 
1939  -  80 let  -  v Újezdě je otevřena první lékárna (na křižovatce), prvním lékárníkem 
byl PhMr. J. Žižka, který zde pracoval až do roku 1959. 
1949  -  70 let  -  byl odstraněn pomník TGM v parku u školy¸ je otevřena první ma-
teřská škola v tehdejší části obce Nová Sibřina v dnešní Lomecké ulici a druhá ma-
teřská škola v dnešní Starokolínské ulici čp. 132, v témže roce je instalován obecní 
rozhlas a je založen rybářský spolek 
1969  -  50 let  -  je rekonstruováno a slavnostně otevřeno místní kino  
1989  -  30 let  -  je zahájena stavba vodovodního přivaděče ze Želivky 
2009  -  10 let  -  ÚMČ Praha 21 vydává k 700. výročí první písemné zmínky o naší 
obci knihu Marie a Antonína Tomaidesových „Střípky z újezdské historie“. 
,  
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